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БСП иска справедливи доходи
Социалистите продължават да настояват за преизчисляване

на пенсиите и помощи за родителите. Предлагат и мерки за пре-
одоляване на бедността и неравенствата.

т няколко дни България се тре-
се в поредната “шпионска афера”,
в която по презумпция е замесена
Москва, а набедени са наши воен-
ни, държавни служители и руски
дипломати. “Предателите” бълга-
ри бяха задържани, Софийският
военно-окръжен съд ги остави за
постоянно в ареста, а двама руски
дипломати са обявени за персона
нон грата.

След седмици, дори повече от
месец мълчание Иван Гешев
изпълзя на светло с поредния фой-
ерверк, с който трябва да впечат-
ли обществото и най-вече “запад-
ните партньори”. Нищо, че на
фона на умишлено скривани
престъпления и далавери, свърза-
ни с властта у нас, на всяка негова
акция се гледа с недоверие.

Няма да коментирам “шпиона-
жа”. Доколко обаче действията на
прокуратурата и съда са законо-
съобразни? Скандалът може да
стигне до международен съд,
където страната ни да бъде ударе-
на за пореден път, предупредиха
юристи. Те припомнят, че след
делото “Мустафа срещу България”
Европейският съд по правата на
човека (ЕСПЧ) категорично е при-
ел, че военните съдилища нямат
право да съдят цивилни граждани
дори тогава, когато едната част от
подсъдимите съучастници са во-
енни, а другата - цивилни. Оттук
следва, че военният съд в случая
не е компетентен да разглежда
мярката за неотклонение.
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Валентин ГЕОРГИЕВ

Сбогом
на Татяна
Лолова
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дистанционно

и след

пандемията

Такситата започнаха
да вдигат цените

Въпреки намалялата ра-
бота на такситата заради
пандемията, започна пос-
къпване на таксиметровите
услуги. Това стана възмож-
но след одобрението на на-
редба от транспортния ми-

нистър Росен Желязков.
Така вече началната такса
трябва да е поне колкото
таксата за километър, умно-
жена по две. Досега такси-
метровите компании може-
ха да имат начална такса,

Решение на Росен Желязков позволи
началните тарифи да поскъпнат поне двойно

която не надхвърля с пове-
че от 50% цената за 1 км.

В София такситата масово
начисляваха 70 ст. в началото
на пътуването, но с новата
наредба таксата ще стане най-
малко 1,56 лв. през деня, а

нощното возене ще поскъпне
и повече. Някои компании
вече са започнали да вдигат
цените на първоначалните
такси, като те варират между
1,95 лв. - 2,40 лв.
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Държавният секретар на САЩ Антъни Блинкен (вдясно) жестикулира в разговор с генералния секретар
на НАТО Йенс Столтенберг, докато другите външни министри от алианса заемат местата си за семейната
снимка от двудневната им среща в Брюксел. Това е първата им среща “очи в очи” от началото
на КОВИД-пандемията. Външните министри ще обсъждат Русия, Китай, киберсигурността
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СНИМКА БГНЕС

ЕС заплашва
„АстраЗенека”
за недостиг
на ваксините

Манол Генов:
Щетите от ГЕРБ
ще лекуваме
още дълго

Иван Иванов:
Следващият
парламент трябва да
има реални функции
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Институцията на неизбрания още
специален прокурор, който може да
разследва главния и заместниците му, се
сдоби с първа жалба срещу Иван Гешев.
Повод за правния прецедент са непре-
мерените изказвания на Гешев, говори-
телката му и председателя на ВАП по
шумно раздухваната шпионска афера с
Русия. “Moля дa извъpшитe пpoвepкa нa
фaктитe зa пpecкoнфepeнциятa нa
пpoкypaтypaтa oт минaлия пeтък и кaтo
ycтaнoвитe вepнocттa им, дa пpивлeчeтe
към нaкaзaтeлнa oтгoвopнocт глaвния
пpoкypop Ивaн Гeшeв, говорителката
му Cийкa Mилeвa и шефа на  Boeннo-
aпeлaтивнaтa пpoкypaтypa Eлин
Aлeкcoв”, настоява в жалба до надглав-
ния прокурор aдвoкaт Bacил Bacилeв,
разкрива “Дефакто.бг”. Той е защитник
на Любoмиp Meдapoв - един от пети-

Създава се нова клинична
пътека “Физикална терапия, ре-
хабилитация и специализирани
грижи след лечение на КОВИД-
19”. Право да я използват ще
имат здравноосигурени, изпи-
сани от болница в предходните
3 месеца. Коронавирусната ин-
фекция оставя трайни следи
предимно в дихателната,
сърдечносъдовата и нервната
система и обмяната на вещест-
вата. Вече е доказана необхо-
димостта от провеждането на
физикална терапия, рехабили-
тация и специализирани грижи
с цел стабилизиране на постиг-
натия ефект от болничното ле-
чение. Терапиите по пътеката
ще извършват болници поне от
второ ниво на компетентност.

Променя се заповедта на
здравния министър за каранти-
на на изписаните от болница с
КОВИД-19. Занапред тя може
да е 7 дни, ако пациентът има
два отрицателни PCR теста, на-
правени в два последователни
дни. Досега изписаните от бол-
ница подлежаха на 14-дневна

МВР нарушава
Конституцията, като
отнема книжката и спи-
ра автомобила от дви-
жение при неплатени
глоби. Това постанови
Конституционният съд
по делото срещу текс-
тове от Закона за дви-
жение по пътищата, об-
разувано по искане на
омбудсмана Диана Ко-
вачева. Според консти-
туционните съдии ис-
тинската цел на оспо-
рените разпоредби не
е формално посочена-
та в закона - осигуря-
ване на безопасността

Голямата театрална, филмова и телевизион-
на актриса Татяна Лолова ни напусна на 87
години. Тя е починала в “Пирогов” след тежко
боледуване в резултат на коронавирусна ин-
фекция. “Сбогом, Таня! Сърцата ни са на пар-
чета”, пише във фейсбук страницата на Съюза
на артистите в България. Стана ясно, че Лоло-
ва ще получи посмъртно награда “Икар” за
цялостно творчество.

Татяна Лолова е родена на 10 февруари
1934 г. в София, завършва актьорско майстор-
ство през 1955 г. в класа на проф. Стефан
Сърчаджиев. Следва заедно с Ицхак Финци,
Григор Вачков, Никола Анастасов и други за-
бележителни актьори. Кариерата й започва в
средата на 50-те години в Драматичния театър
“Сава Огнянов” в Русе. През 1957 г. става
първата актриса, официално назначена в ново-
формираната трупа на Сатиричния театър,
където играе до 1976 г. и отново след 1989 г.
Изявява се на сцените на Театър “София”, Те-
атър 199, където отбеляза 10 години на хито-
вия моноспектакъл “Дуенде”, и в други театри
из страната. Отпечатъци от ръцете й, посла-
ние и шарж може да бъдат видени на Стената

Неизбраният надглавен прокурор
вече е сезиран за Гешев
Разгласяването на СРС и приказките около делото
за „руските шпиони” предизвикаха правен прецедент

мата обвинени по шпионската афера с
Русия, който преди дни военен съд ос-
тави за постоянно в ареста. Според ад-
воката тримата виcoкoпocтaвeни
пpoкypopи ca нaпpaвили нeдoпycтими
изявлeния пo “виcящo” нaкaзaтeлнo
пpoизвoдcтвo, с което са извършили
пpecтъплeниe пo члeн 145a, aл. 2, във
вp. aл. 1 oт HK. Освен това, въпреки
изpичнaтa зaбpaнa в Зaкoнa зa СРС, те
ca paзглacили видeo и звyкoви зaпиcи,
пpидoбити cъc CPC, кaтo ca нaпpaви-
ли изявлeния пo тяx.

“Слyчaят щe oтидe дo Cтpacбypг
зapaди гpyбo нapyшeниe нa кoнвeнци-
ятa зa чoвeшкитe пpaвa oт пpoкypopи
c виcoк paнг. Ocнoвият мoтив нa
жaлбaтa щe бъдe нapyшeнaтa
пpeзyмция зa нeвинoвнocт - eднo ти-
пичнo нapyшeниe нa eвpoкoнвeнциятa,

зapaди кoeтo Бългapия e ocъждaнa
мнoгoкpaтнo”, заявява адвокатът пред
изданието. Защитникът ще изиска от
БHT, БTB и Hoвa телевизия записите
на пресконференцията на прокурату-
рата. Пред медиите Mилeвa обяви за
pъкoвoдитeл нa гpyпa pycки шпиoни
y нac бивш pъкoвoдeн кaдъp нa
“Boeннo paзyзнaвaнe” към МО, наре-
чен “Рeзидeнт”. Според нея задачата
му била да организира aгeнтypнa
мpeжa, като вербува длъжностни лицa
от разузнаването с дocтъп дo клacифи-
циpaнa инфopмaция нa Бългapия,
HATO и EC. Съпругата му била
връзката между групата и дипломати
от руското посолство в София, на
които предавала информацията сре-
щу пари. Oт пpoкypaтypaтa пycнaxa
зaпиcи c paзгoвopи мeждy “Резиден-

та” и жена му и видеоклип с нея пред
руското посолство. Без субтритите,
които прокуратурата пусна, на запи-
са не се разбира кoй и какво говори.

НПК, c кoйтo бe въвeдeнa
фигypaтa нa “ocoбeния” пpoкypop пo
paзcлeдвaнeтo нa глaвния и зaмecтни-
цитe мy, e в cилa и мaкap избopът мy
дa пpeдcтoи, тoй e eдинcтвeният,
кoйтo мoжe дa oбcлeдвa Гешев.
Bиcящoтo дeлo пpeд KC cpeщy но-
вовъведената фигypa нe cпиpa
изпълнeниeтo нa зaкoнa, коментират
юристи.

По-рано адвокат Михаил Еким-
джиев прогнозира дела в ЕСПЧ, за-
щото вече има решение, че военни
съдилища нямат право да се произна-
сят, ако сред обвиняемите има цивил-
ни лица.

Конституционният съд забрани отнемането
на книжка за неплатени глоби

на движението, а по-
лесното събиране на
вземанията от глоби.
“Въпросните разпо-
редби придобиват ха-
рактер на санкция за
несъществуващо адми-
нистративно наруше-
ние. Законодателят
ограничава основни
конституционни пра-
ва на гражданите, с
което цели да прину-
ди длъжниците да пла-
тят наложените им
глоби, като заобикаля
установения законов
ред за тяхното събира-
не. Отнемането на

книжка и спирането на
колата от движение се
приема и като санкция,
чрез която на практи-
ка се ограничава уп-
ражняването на право-
то на гражданите да се
придвижват свободно
в страната, да напус-
кат нейните предели, а
и сериозно се засяга
правото на собстве-
ност”, мотивира се КС.

МВР започна да
прилага спорните
санкции по границите
от миналото лято и от-
тогава срещу тях се
произнесоха ВАС и

ВКС. През ноември
м.г. ВАС разпореди на
МВР да прекрати про-
верките за неплатени
глоби на два гранични
пункта с Гърция, тъй
като нарушават права-
та на гражданите.
Вътрешното ведомст-
во обаче спря да при-
лага санкциите само на
тези гранични пункто-
ве. Преди две седмици
ВАС определи дейст-
вията на МВР като
произвол и посочи, че
погазват правото на
свободно придвижва-
не и на собственост.

Напусна ни именитата
актриса Татяна Лолова

на славата пред Театър 199. Многобройни са
ролите й в киното и на телевизионния екран.
Носителка е на почетното звание “Заслужил
артист” (1972) и “Народен артист” (1986); на
Орден “Кирил и Методий” - III степен (1963);
“Аскеер”, Орден “Стара планина”, “Златна
роза” и други. Автобиографичната й книга “1/
2 живот” е преиздавана няколко пъти, а мина-
лата година представи своите “Дневници и
делници”.

“Татяна Лолова беше дарена с талант, вели-
кодушие, мъдрост и доброта, които не спря
щедро да раздава. Преобразяваше сцената с
такава удивителна енергия, която актьорите и
публиката завинаги ще свързват с истинската
магия на голямото изкуство”, заяви президентът
Румен Радев. Паметта й бе почетена от редица
общественици, политици и артисти.

НЗОК ще плаща за
рехабилитация от КОВИД-19

СНИМКА БГНЕС

Аида ПАНИКЯН
карантина.

Отново бе отчетен ръст на
новите случаи с коронавирус-
на инфекция - 4467, което е
23,8% от всички тестове. По
данни на Националния център
по паразитни и заразни болес-
ти между 8 и 14 март са реги-
стрирани 18 067 случая, което
е с 4962 повече от предходна-
та седмица. Хоспитализирани
са почти 8700 души и натискът
над болниците продължава да
расте.

В Плевен около 85% от лег-
лата за интензивно лечение на
болни от КОВИД-19 са заети.
Над 90% от болничните легла
за пациенти с коронавирус в
“Софиямед” също са заети,
същото важи и за ковидотделе-
нията в Благоевград. В Ямбол-
ско и Шуменско болниците
също са препълнени.

НЗОК отрече обвиненията
от болницата в Девня, че спира
приема на болни с КОВИД-19
заради “абсурдни администра-
тивни неуредици”. От касата
поясняват, че болницата няма
своя клинична лаборатория и
аптека. Има договор с болнич-
на аптека на 200 км - с УМ-
БАЛ “Канев” АД в Русе.
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“ ЦИТАТ НА ДЕНЯ
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Писателят Кирил Кадийски

Социалистите искат засилено полицейско
присъствие в малките населени места

БСП ще отстоява
преизчисляването
на пенсиите

СНИМКА ПРЕССЕКРЕТАРИАТ НА ПРЕЗИДЕНТА

Румен Радев: Честните
избори са най-ефективният
гарант на демокрацията

Честните избори са най-
ефективният гарант на демо-
крацията и като общество и
институции трябва да работим
за повишаването на доверието
към този инструмент на пра-
вовата държава. Легитимност-
та на всеки избор се състои в
масовия вот на гражданите, а
доверието на обществото в
следващия парламент и прави-
телство е най-големият капи-
тал за тях. Това заяви прези-
дентът Румен Радев на среща с
представители на Организаци-
ята за сигурност и сътрудни-
чество в Европа (ОССЕ), кои-

то са част от международна
мисия за наблюдение на пар-
ламентарните избори у нас.

Радев изтъкна, че България е
изправена пред предизвикател-
ството за първи път да проведе
избори в условията на епидемич-
на обстановка, и припомни, че
точно затова е провел поредица
от консултации с отговорните
за изборния процес институции,
здравните власти, парламентар-
ните и извънпарламентарните
политически формации и др. На
срещата бяха обсъдени услови-
ята за гласуване на поставените
под карантина граждани, орга-

низирането на достатъчно мо-
билни избирателни секции, евен-
туалните затруднения при об-
работването на резултатите от
едновременното гласуване с
машини и с хартиени бюлети-
ни, недопускането на висок про-

цент невалидни бюлетини и др.
По-рано вицепремиерът Ма-

рияна Николова, която е нато-
варена с организацията на вота,
увери ОССЕ, че изборите ще
бъдат честни и безопасни.

Ръководителят на мисията

наблюдатели Корийн Йонкър
подчерта, че тя ще се ръководи
не от сравнения с проведени
предишни избори, а от стан-
дартите и критериите на меж-
дународната организация в
тази сфера.

Увеличаване на доходите, подкре-
па за семействата и преизчисляване на
всички пенсии - това са най-важните
ангажименти в социалната политика на
БСП, които левицата ще реализира при
свой управленски мандат. Тези акцен-
ти от предизборната платформа на
партията бяха подробно представени
при срещи с жители на град Смядово
и селата Каспичан, Мадара, Кочово,
Златна нива и Салманово на кандида-
тите на левицата в шуменската листа.
Социалистите представиха виждания-
та си при строго спазване на противо-
епидемичните мерки.

Основните приоритети на БСП са
повишаване на доходите и подкрепа
за българските семейства. Още през
първата година от управлението си
БСП ще освободи от данък върху до-

Извънредни предложения в подкрепа на бизнеса ще внесе Об-
щина Русе на предстоящото заседание на Общинския съвет утре.
Екипът на кмета Пенчо Милков предлага наемателите на заведе-
ния, фитнес клубове, пенсионерски клубове, езикови центрове и
други да бъдат освободени от вноски за месеците февруари и
март. Идеята е те да бъдат подпомогнати да продължат дейността
си и след кризата, затова няма да плащат наем, въпреки че рабо-
тиха до 21 март. От миналата година досега Община Русе осво-
боди търговците от плащане 5 пъти, като от мярката се възполз-
ваха 69 наематели. Други 15, засегнати от заповедите на здравния
министър, платиха по-ниски цени за наетите помещения. Загубите
за местния бюджет са за близо 90 000 лв. Заради повишения брой
болни и карантинирани служители местната администрация е в
намален състав и отправя апел към гражданите за търпение при
обработката на техните искания и сигнали.

ходите младите хора до 26 години.
Предвидено е да се въведе семейно
подоходно облагане и родителите на
деца до 18 г. да бъдат освободени от
данък за сумата от 500 лв. месечно
за всяко дете. Подпомагане ще има и
при раждане - 500 лв. за първо дете,
1 000 лв. за второ и 1 500 лв. за
трето дете.  Ако и двамата родители
са осигурени през последните 24
месеца, те ще получат еднократна
помощ в размер на 6 500 лв. за второ
и трето дете.

Настояваме за преизчисляване на
всички пенсии с нов коефициент на

средноосигурителния доход, актуален
поне към 2017 г., припомни канди-
датът за депутат Веселин Пенчев. Той
подчерта, че ПГ “БСП за България”
предлага това при гласуването на все-
ки държавен бюджет. “За съжаление
управляващите от ГЕРБ и ОП всеки
път отхвърлят нашите предложения и
обричат на мизерия стотици хиляди
възрастни хора. За последно пенсии-
те са преизчислявани в мандата на
БСП през 2008 г. Сега управляващи-
те казват, че няма пари. Но пари има,
БСП се погрижи за това преди годи-
ни, когато се създаде Сребърният

фонд. В него трябва да има над 2
милиарда лева. Къде са тези пари”,
попита Пенчев. Той посочи, че преиз-
числяването на всички пенсии на база
доходите от 2017 г. ще обхване 1,3
милиона пенсионери.

Ниските доходи, трудният достъп
до здравеопазване, скъпите лекарства
и сигурността са основните проблеми
на хората в малките населени места,
обобщи Кристина Сидорова, която е
втора в габровската листа. Пред жите-
лите на село Петко Славейков тя и
водачът Крум Дончев подчертаха, че
БСП настоява за преизчисляване на
всички пенсии по справедливи крите-
рии, които да отчитат както стажа, така
и спецификата на работата и средния
осигурителен доход през 2017 г. Со-
циалистите искат във всеки регион да
има спешна помощ, доболни-чно лече-
ние и болнична помощ, лекарствата да
се облагат с 9% ДДС, а присъствието
на полиция в малките населени места
да бъде засилено.

Социалните мерки на социалисти-
те бяха представени и в Ямболско,
отново при спазване на противоепи-
демичните мерки. Там представители-
те на БСП обикалят села и квартали,
разделени на няколко лъча. “Доходи,
пътища, транспорт, вода, лекарства,
работни места, демографска катаст-
рофа, читалищна дейност - БСП има
конкретни отговори на всеки про-
блем”, подчерта водачът на листата
Кристиан Вигенин.

Община Русе пак предлага
помощ на бизнеса

Отново намаляват постъпилите на работа

През последната седмица
постъпилите на работа, макар
и незначително, отново нама-
ляват, става ясно от данните
на НСИ.

В периода 15-21 март
постъпилите на работа са
5542, а освободени са 5708
души. Само в първите две сед-
мици на март започналите
работа бяха с 1436 повече от
пратените на борсата.

От началото на пандемия-
та преди повече от година
досега единствено в периода
18 май-19 юли и 10-16 август
2020 г. започналите работа са

повече от регистрираните без-
работни.

В понеделник бе публику-
вана актуализирана заповед
на социалния министър за вре-
менно ограничените икономи-
ческите дейности, чиито ра-
ботници могат да получат ком-
пенсация от държавата по
проект “Запази ме”.

От 22 до 31 март за ком-
пенсации от 75% от осигури-
телния доход за октомври
2020 г. могат да кандидатст-
ват заетите в търговски цент-
рове тип мол, магазини на
едро и дребно с нетна търгов-

ска площ над 300 кв. м, но не
и работещите в супермарке-
тите, открити щандове и паза-
ри, аптеки, оптики, парфюме-
рии и магазини за козметика и
тоалетни принадлежности, зо-
омагазини, тъй като тяхната
дейност не е преустановена.

Право на финансова под-
крепа ще имат и работещите
във фитнеси, ресторанти, обу-
чителни центрове, туристиче-
ски фирми, компании за орга-
низиране на конгреси и пуб-
лични мероприятия, казина,
игрални зали, кина, театри,
музеи, библиотеки.
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 С какво са важни изборите
на 4 април, господин Генов?

-  Отговори много на този
въпрос - и кратки, и дълги. С про-
мяната - това е най-важният отго-
вор! И силно вярвам, че въпреки
много напрегнатата обстановка все
повече българи са осъзнали значи-
мостта на промяната. Крайно вре-
ме е онова, което ние от БСП като
опозиция говорим от парламентар-
ната трибуна и сред хората вече
години наред, да стане реалност. А
за целта е важно да има достатъчно
силна подкрепа на вота като актив-
ност и като избор в полза на “БСП
за България”.

От 14 години сме член на Евро-
пейския съюз, но в Европейския
парламент, в Европейската комисия
и в Европейския съд по правата на
човека прекрасно знаят, че далеч не
сме държава, управлявана по демо-
кратични стандарти. Благодарение
на трите управленски мандата на
ГЕРБ и техните удобни поддръжни-
ци във вид на коалиционни партнь-
ори задкулисието владее държавата
- като икономически интереси, като
достигане до власт, като правосъ-
дие и сигурност. На цялото това зад-
кулисие, на всичкия страх, хаос и
натиск върху хората и бизнеса
трябва да се сложи край. Ето с това
са важни изборите на 4 април.

Важното е ГЕРБ да се разделят
категорично и необратимо с власт-
та. Каквото и да дойде след това
самозабравило се авторитарно уп-
равление, продуцирало зависима
администрация и клиентелизъм, ви-
наги ще е по-добро. Най-малкото,
защото всяка нова власт идва с ре-
спект към хората и с достатъчна
амбиция да покаже най-доброто.
При ГЕРБ този стремеж отдавна е
атавизъм, там всичко е безцеремон-
но и не им пука какво мислят хора-
та, нито как живеят.

В БСП осъзнаваме, че това е из-
ключително труден период за нас
като общество и по отношение на
здравната сигурност - вече сме в
ново пълно затваряне за още десет
дни. Това се отразява на психиката
на хората, отделно КОВИД-криза-
та отново напряга и без друго хао-
тичната ни здравна система, управ-
лявана на парче и по моментното
усмотрение или ангажименти на
главния доктор на страната ни “д-р
Бойко Борисов”. Никой не разбра
защо точно той разпореди спиране
на ваксинацията, както и никой не
разбра защо точно той нареди всич-
ко да се отвори през февруари. И
още, и още... Затова ми се иска да
вярвам, че въпреки безпрецедентна-
та предизборна обстановка, когато
нямаме възможност за много и чес-
ти срещи с хората, цялото общест-
во ще прояви достатъчно отговор-

Щетите от ГЕРБ
ще лекуваме дълго
На 4 април да ги изпратим по живо, по здраво
от властта, призовава водачът на листата
на “БСП за България” в 17-и МИР - Пловдив област

МАНОЛ ГЕНОВ:

Интервю на Мая ЙОВАНОВСКА

ност и ще отиде да гласува. И вяр-
вам, че въпреки умишлените про-
гнози колко много хората искат
ГЕРБ да остане, истината ще бъде
друга и заедно ще накараме ГЕРБ да
си ходи. А БСП ще поеме отговор-
ността за управлението на държа-
вата, като през всичките си сектор-
ни политики ще показва всекиднев-
на грижа за хората.

 БСП е партия с ясна визия
какво ще направи за хората и за
бизнеса в едно бъдещо управление.
Какви са приоритетите?

- Предполагам, че и други пар-
тии имат идеи за управление, част
от тях - никак не лоши. За едно
добро управление на парламентар-
на република са нужни добри леви
и добри десни идеи. Както и цент-
ристки, но не и популистки и нео-
либерални, защото там има предо-
статъчно уязвимост. Но БСП е най-
голямата, последователна и с ресурс
партия, която знае как може да ре-
ализира промяната. Нашата плат-
форма е прецизна и всеобхватна, но
и много конкретна за хората. Няма
сфера в публичния живот и секто-
ри, които пряко или косвено зася-
гат достъпа до работа, здравеопаз-
ване, образование, екология, пуб-
лична среда и пр. на всички хора,
които да не са обект на нашето
внимание.

Предлагаме реална фискална де-
централизация, през която 1,1 ми-

лиард лева ще остават в общините.
Държим да има данъчни облекчения
за младежи и родители, като за цел-
та през различни данъчни мерки и
облекчения държавата да заделя 465
милиона лева годишно. Да има не-
облагаем минимум от 500 лева до-
ход за всеки родител на дете до 18-
годишна възраст. Ще бъдем не-
отстъпчиви да има данъчна ставка
от 9% за лекарствата и храните от
първа необходимост. В същото вре-
ме - да наложим прозрачен меха-
низъм, чрез който от 2022 г. мини-
малната работна заплата да стане
720 лева. Безплатни детски градини
и учебници за ученици от 1 до 12
клас, безплатни лекарства до 14-го-
дишна възраст и най-сетне прекра-
тяване на статута на търговски дру-
жества за държавните и общински-
те болници. “БСП за България”
предлага комплекс от политики и
мерки в социалната, демографската,
екологичната, регионалната сфера.
Не е възможно тук да бъдат избро-
ени всички, но те са достъпни за
всички през нашата платформа и се
радват на одобрение при нашите
срещи.

Специално държа да подчертая,
че в платформата ни за управление
има многопланов ангажимент към
младите хора, работещи и безработ-
ни, с деца и нужди от жилище, за
подкрепа и стимули. Същото важи
за младите майки, работещи роди-

тели, както и за работещи млади
хора до 26 години, които ще се
ползват от привилегията да не пла-
щат ДОД.

Възрастните хора заслужават
най-сетне да получат реално преиз-
числяване на пенсиите, като за цел-
та се вложат 2 милиарда лева от
държавния бюджет. Предлагаме
държавна подкрепа за бизнеса и за
привличане на инвестиции, като за
целта са нужни 1,5 милиарда лева.
Държавата трябва да покаже поли-
тика на истински финансов щит за
малкия и средния бизнес - през под-
крепа на ББР, подобряване достъпа
до финансиране и ефективно управ-
ление на еврофондовете. Стройна
система от мерки имаме заложени и
за земеделие, което да храни стра-
ната и да има защита от рискове,
както и да гарантира жизнен стан-
дарт на производителите. И още, и
още мерки, които сме сигурни, че
са напълно приложими, само да има
воля в едно ново управление на
страната, каквото БСП е готова да
поеме.

 Масовите събирания са за-
бранени, но една джипка броди из
страната. Какви поражения на-
несе ГЕРБ?

- Дори не искам да влизам в ко-
ментар по този сюжет. Станахме ев-
ропейската държава, която управ-
лява държавния си бюджет през
прозореца на една джипка, при това
- собственост на НСО. Преживях-
ме да гледаме министри да ги возят
като щайги на задната седалка, а пре-
миерът да си подарява сакото на
улицата като кръстник. Иначе ма-
совите събирания трябва да бъдат
наистина регламентирани и обезо-
пасени, но това трябва да е аргу-
ментирана и авторитетна мярка на
здравните власти, а не хаотични
прищевки и лобистки натиск.

Пораженията, нанесени от дълго-
то управление на ГЕРБ, имат раз-
лични измерения. Убиването на са-
мочувствието на нацията, тежката
емиграция, апатичността и песи-
мизмът обаче са непростими. Дълго
време ще лекуваме щетите от тази
власт.

Каква е оценката ви за това,
което свърши ГЕРБ в областта на
околната среда и в регионалната
политика?

- Пагубна и непростима. Бе-
зотговорна и неграмотна лобистка
политика имаше ГЕРБ и в двете
важни сфери. Само ще маркирам:
Бетономорие и скандална политика
в защита на едни бизнеси и натиск
върху други, същото е и с “Натура
2000” и застрояванията в природ-
ните паркове. Нулеви успехи по
мерки за чистотата на атмосферния
въздух дори и само в големите гра-
дове. Милиарди, усвоени в магист-
рали и съмнително саниране, след
които нито едното, нито второто
приличат на онова, което трябваше
да се случи с толкова много държав-
ни и европейски пари. Опорочено
усвояване на еврофондове, откро-
вена дискриминация към малките
населени места, които още се молят
за мостове, изкърпване на пътища,
осветление или достъп до питейна
вода, за канализация не смеят и да
мислят.

Неслучайно България е перио-
дично санкционирана от Европей-
ската комисия, защото всичко това
се вижда и описва в мониторинго-
вите доклади и оценки за страната
ни. Но ГЕРБ в такива случаи си сла-
гат дебелите кожи на гърба и розо-
вите очила и всичко им е прекрас-
но. А не е.

Затова на 4 април да отворим
вратата и да изпратим ГЕРБ по
живо, по здраво от управлението на
страната ни!

МАНОЛ ГЕНОВ е роден в Асеновград. Завършил е руска езикова
гимназия в Пловдив, а след това Пловдивския университет
“Паисий Хилендарски” със специалност Руска филология.
Има следдипломна квалификация по икономика и междунaроден
туризъм и втора магистратура “Организация и управление
на бизнеса”. Бил е управител на ВиК Пловдив, заместник-кмет,
общински съветник и лидер на БСП в Асеновград.
Народен представител в 43-тото и 44-тото НС.
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Такситата започнаха
да вдигат тарифите
Всяка община определя праг и таван за цените
на таксиметровите услуги в населеното място

Драгомир Стойнев

ЕК може да ни разреши да
подпомагаме държавната ТЕЦ

ДРАГОМИР СТОЙНЕВ:

Най-големият риск за Ма-
ришкия басейн идва от грешки-
те на управляващите, заявява

Драгомир Стойнев от листата
на “БСП за България” в Старо-
загорския регион и бивш ми-

нистър на икономиката и енер-
гетиката. “Зелената сделка” е
политика на ЕС, тя не е от вче-
ра. В продължение на 4 г. пра-
вителството на Бойко Борисов,
заедно с патриотите, поемаше
ангажименти за намаляване на
емисиите на парникови газове,
а това е част от “Зелената сдел-
ка”. Лошото е, че управляващи-
те не бяха коректни с българ-
ските граждани. Когато си поел
ангажимент за намаляване на
емисиите на парникови газове
с 55% до 2030 г., това трябва
да бъде изпълнено и трябва да
предприемеш навременни мер-
ки”, обяви Стойнев.

 Според него страната е

изпуснала срока за въвеждане
на механизъм на капацитет до
2030 г. и той може да ни бъде
разрешен едва до 2025 г. “През
декември 2019 г. правителст-
вото изведнъж разбра, че има
“Зелена сделка” и според рег-
ламента за вътрешен пазар на
ел. енергия само след 4 г. всич-
ки въглищни ТЕЦ-ове с еми-
сии, по-големи от 550 гр. се-
рен диоксид/kWh произведена
електроенергия, няма да могат
да получават държавна подкре-
па. След 2024 г. държавната
ТЕЦ не би трябвало да полу-
чава държавна подкрепа. За да
има дерогация до 2030 г., коя-
то възможност беше извоюва-

на от Полша, трябваше до 2019
да се предприемат редица мер-
ки. От началото на годината
цената на парниковите емисии
се е покачила с 30%, е как да
е конкурентоспособен ком-
плексът?”, пита Стойнев.

 Според него решението
зависи от това кой управлява
държавата и съответно енер-
гетиката и кой преговаря с
Брюксел. “Смятам, че с прего-
вори ЕК може да ни даде
възможност да продължим да
помагаме на ТЕЦ “Марица
Изток 2”. Чисто технически
нашата система няма как да
издържи без въглищните цент-
рали”, каза Стойнев.

СНИМКА МИХАЕЛА КАТЕРИНСКА

Жилищата в София поскъпнаха с 55%
за близо пет години. Цените на апарта-
ментите ново строителство в София през
третото тримесечие на миналата година
са с 48,2% по-високи спрямо 2015 г.,
показват данни на Националния статис-
тически институт. При съществуващите
апартаменти поскъпването за същия пе-
риод е доста по-голямо - с 58,6%.

На второ място сред шестте най-голе-
ми града в страната е Пловдив с повише-
ние на цените на имотите с 47,8% за пе-
риод от близо пет години. За разлика от
София, в града под тепетата поскъпване-
то на новото строителство е по-голямо от
това на старите жилища. Повишението на
цените на новите апартаменти в Пловдив
е с 49,5% спрямо 2015 г. Жилищата в
съществуващи сгради  за същия период са
поскъпнали с 47,7%. При новото строи-
телство Пловдив изпреварва София с ръст

В разгара на пандемията започна
поскъпването на таксиметровите услу-
ги. Вдигането на цени бе уредено от
министъра на транспорта Росен Желяз-
ков. Той подписа наредба, според коя-
то началната такса трябва да е поне
колкото таксата за километър, умноже-
на по две. Досега въпросната наредба
задължаваше таксиметровите компании
да се придържат към стартова такса,
ненадхвърляща с повече от 50% цената
за 1 км пробег. В София жълтите коли
дотук масово начисляваха 70 стотинки
в началото на пътуването при 77 ст.
средна такса за 1 км разстояние. Сега
обаче заради поправката “Желязков”
началната такса ще се изстреля най-мал-
ко на 1,56 лева. Тези сметки се отнасят
за дневните пътувания, а нощното во-
зене ще поскъпне и повече, защото ки-
лометър пробег струва повече.

Според нормативната уредба всяка
община определя праг и таван за цени-
те на таксиметровите услуги за изми-

ните са съответво 1,30 и 1,60 лв. за
километър.

Според сайта SofiaTaxi.info, който
дава данни за повече от 20 возещи в
София фирми, към момента само две
компании имат начална такса над 1 лев.
Едната взема 1,95 лв., другата - 2,40 лв.
В същото време няколко компании на-
числяват 59-60 стотинки, но масовата
начална такса е 70 ст.

Промените в наредбата са в сила от
началото на тази година, но компании-
те имат три месеца за “размисъл” с
колко да качат тарифите си. Крайният
срок наближава и някои компании вече
обявиха поскъпване, други правят ко-
рекции тихомълком, трети вероятно
още умуват, предава segabg.com.

Компаниите дежурно се оплакват,
че цените им са ниски и трудно си по-
криват разходите, особено при кратки-
те разстояния. Въпреки това те не вди-
гаха тарифите си, въпреки че норма-
тивната база и досега им позволяваше
да увеличат началната такса. Под за-
плахата от протести част от бранша
убеди министър Желязков, че той тряб-
ва да вдигне административно минимал-
ната начална такса, и той го направи с
промени в наредбата. Вдигането на
минималната начална такса щяло да
премахне нечестната конкуренция и
дъмпинга, обясниха от ресорното ми-
нистерство. Комисията за защита на
конкуренцията обаче предупреди, че
поправката в наредбата ще е грешка и
ще е в ущърб на потребителите - всич-
ки фирми ще вдигнат началната такса,
най-вероятно на минимално допусти-
мото ниво, което по никакъв начин не
е полезно за конкуренцията.

нато разстояние в съответното населе-
но място, а превозвачите могат да си
определят тарифите в тези граници. В

София например минималните цени за
разстояние са 77 стотинки за километър
през деня и 88 ст. през нощта, а предел-

С над 50% поскъпнаха жилищата
в София за пет години

Великобритания ще глобява
почиващите в чужбина

Ще има глоба от 5000
британски лири за всеки
англичанин, който се опи-
та да пътува в чужбина без
основателна причина.
Това гласи текст от нов
закон, който ще се гласува
тази седмица, предава BBC.
Властите възнамеряват да
удължат забраната за меж-
дународни пътувания до
юли и да предприемат по-
строги мерки за наруши-
телите. Почти всеки сезон
британски медии излизат с
класация за най-евтините
курорти за англичаните,
която традиционно се
държи от Слънчев бряг за
лятото и Банско за зимата.

Нашите хотелиери пък

настояха да има безплатни
чадъри и шезлонги по
българските плажове не
само за периода на коро-
накризата и намаляване на
процента на свободната
зона за плажуващите по
ивицата. Това стана ясно
след среща на Българската
хотелиерска и ресторанть-
орска асоциация с предста-
вители на политическите
сили, кандидатстващи за
45-то Народно събрание.

Според бранша тряб-
ва да се въведат безплатни
чадъри и шезлонги, както
е във всички развити дес-
тинации по света. От ор-
ганизацията смятат, че
високото концесионно

възнаграждение води до
високи цени на плажните
услуги, дори надхвърлящи
цените за нощувка в хоте-
лите на втора и трета ли-
ния, и това разваля пре-
живяването на туристите.

От БХРА изчисляват,
че приходите за държава-
та от концесии са около 8
млн. лв. годишно, докато
преките и косвени прихо-
ди от туризма са от по-
рядъка на 4-5 млрд. евро.
Като решение те за поре-
ден път предлагат да се
премахне концесионното
възнаграждение срещу
предоставяне от концеси-
онера на безплатни чадъ-
ри и шезлонги.

на цените от 49,5%. В първата петица на
големите градове с най-бързо поскъпващи
имоти са Стара Загора - с 39,3%, следвана
от Русе - 38,6%, и Варна - с 31,6%. Във
Варна новите апартаменти са поскъпнали
с 24,6% за периода, а при съществуващи-
те нарастването на цените е много по-
голямо - с 35,8%. В Стара Загора значи-
телно по-голямо е поскъпването на ново-
то строителство - с 56,5%. При съществу-
ващите апартаменти в Стара Загора нара-
стването на цените е с 33,8%. В Русе апар-
таментите в съществуващи сгради са
поскъпнали с 41,3% за периода, докато
при новите нарастването на цените е зна-
чително по-малко - с 21,4%.

Общо за страната жилищата за пери-
ода са поскъпнали с 38,3%. Апартамен-
тите в стари сгради са поскъпнали с
40,8%, а ръстът на цените на новото
строителство е с 34%.
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Над две трети от слу-
жителите в българските
компании имат възмож-
ност да продължат работа
от вкъщи между 2 и 4 дни
в седмицата, а 79% от
фирмите смятат, че бъде-
щият начин на управление
ще бъде хибриден - комби-
нация от работа на работ-
ното място и от разстоя-
ние (дигитално). Това по-
казват резултатите от вто-
рото проучване на
Leadership Support на тема:
“Как се справя организа-
цията ви с предизвикател-
ствата на пандемията?”. В
него са участвали 250
български компании от 13
сектора. Резултатите

Тунелът под Шипка ще поскъпне с
поне 40 млн. лв., достигайки цена най-
малко от 358 млн. лв. Това става ясно след
отварянето на ценовите оферти в тръжна-
та процедура за избор на строител на
съоръжението. Прогнозната стойност,
която Агенция “Пътна инфраструктура”
(АПИ) беше обявила при пускането на
поръчката, беше 320 млн. лв. Тя обаче не
е пределна, което означава, че кандидати-
те можеха да подават и оферти с по-висо-
ки цени и така проектът да се оскъпи. От
подадените четири оферти се вижда, че
нито една компания не се е вместила в
рамките на 320 млн. лв., а най-изгодната
за държавата е на стойност 358 млн. лв. с
ДДС. Тя е на “Консорциум ДПСВТ” с
участници “Пътни строежи - Велико
Търново”, “Хидрострой” и “Пътинжене-

Правителството пое
нов вътрешен дълг от
300 млн. лв. чрез еми-
сия петгодишни облига-
ции. Постигнатата
среднопретеглена го-
дишна доходност е от-
рицателна за втори път
тази година (-0,10%), но
видимо интересът на
инвеститорите намаля-
ва. Статистиката на
Българската народна
банка, която е органи-
затор на търговете, по-
казва, че преди малко
повече от месец доход-
ността е била -017% за
съпоставима емисия
ДЦК. Това означава, че
местните инвеститори
(банки, застраховател-
ни, пенсионни дружест-
ва и др.) продължават
да плащат на държава-
та, за да оперира с па-
рите им, но очевидно

ОБЯВА
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Õ‡ 24 Ï‡Ú 2021 „. (Òˇ‰‡), ‚˙‚ ‚˙ÁÍ‡
Ò˙Ò ÒÚÓËÚÂÎÌÓ ÏÓÌÚ‡ÊÌË ‡·ÓÚË Ì‡ ·ÛÎ. ì¡‡-
Úˇ ¡˙ÍÒÚÓÌî, ÒÂ Ì‡Î‡„‡ ÒÔË‡ÌÂ Ì‡ ‚Ó‰ÓÔÓ‰‡-
‚‡ÌÂÚÓ ÓÚ 00:00 ‰Ó 06:00 ˜‡Ò‡ Ì‡ ÍÎËÂÌÚËÚÂ
Ì‡ ì—ÓÙËÈÒÍ‡ ‚Ó‰‡î, ÊË‚ÂÂ˘Ë ‚ ˜‡ÒÚ ÓÚ Ê.Í.
ì¡˙ÍÒÚÓÌî Ë Í‚. ìÃ‡Ì‡ÒÚËÒÍË ÎË‚‡‰Ëî ‚
‡ÈÓÌ‡ Ì‡: ÛÎ. ì√ÂÌÂ‡Î ¿ÎÂÍÒ‡Ì‰˙ ¬. —Û‚Ó-
Ó‚î, ÛÎ. ì¡˙Î„‡ÒÍ‡ ÎÂ„Ëˇî, ÛÎ. ì–‡ÎÂ‚Ë-
ˆ‡î, ÛÎ. ì¡ÓËÒ ƒËÏÓ‚ÒÍËî, ÛÎ. ì¡Ó„ÓÏËÎ
–‡ÈÌÓ‚î, ÛÎ. ìœËËÌî, ÛÎ. ì√ÂÌÂ‡Î —ÚÂÙ‡Ì
“Ó¯Â‚î, ·ÛÎ. ì“Ó‰Ó  ‡·ÎÂ¯ÍÓ‚î, ·ÛÎ. ì¡‡-
Úˇ ¡˙ÍÒÚÓÌî Ë ·ÛÎ. ì÷‡ ¡ÓËÒ IIIî.

œË ÔÓ‰˙ÎÊËÚÂÎÌÓÒÚ Ì‡ ÒÚÓËÚÂÎÌÓ-Â-
ÏÓÌÚÌËÚÂ ‰ÂÈÌÓÒÚË Ì‡‰ 12 ˜‡Ò‡ ì—ÓÙËÈÒÍ‡
‚Ó‰‡î ˘Â ÓÒË„ÛË ‡ÎÚÂÌ‡ÚË‚ÌÓ ‚Ó‰ÓÒÌ‡·‰ˇ-
‚‡ÌÂ Ò ‚Ó‰ÓÌÓÒÍ‡ Ì‡ ‡‰ÂÒ: ÛÎ. ì»‚‡Ì —ÛÒ‡-
ÌËÌî, Ì‡ Í˙ÒÚÓ‚Ë˘ÂÚÓ Ò ÛÎ. ì ‡Á·ÂÍî.

Õ‡ 24 Ï‡Ú 2021 „. (Òˇ‰‡), ‚˙‚ ‚˙ÁÍ‡
Ò˙Ò ÒÚÓËÚÂÎÌÓ ÏÓÌÚ‡ÊÌË ‡·ÓÚË Ì‡ ÛÎ. ìƒÂ-
ÏÓÍ‡ˆËˇî, Ò.  Ë‚ËÌ‡, ÒÂ Ì‡Î‡„‡ ÒÔË‡ÌÂ Ì‡
‚Ó‰ÓÔÓ‰‡‚‡ÌÂÚÓ ÓÚ 09:00 ‰Ó 19:00 ˜‡Ò‡ Ì‡
ÍÎËÂÌÚËÚÂ Ì‡ ì—ÓÙËÈÒÍ‡ ‚Ó‰‡î ‚ ‡ÈÓÌ‡ Ì‡ ÛÎ.
ìƒÂÏÓÍ‡ˆËˇî π 47 Ë ·Ë‚¯ ÒÚÓÔ‡ÌÒÍË ‰‚Ó.

œË ÔÓ‰˙ÎÊËÚÂÎÌÓÒÚ Ì‡ ÒÚÓËÚÂÎÌÓ-ÂÏÓÌÚ-
ÌËÚÂ ‰ÂÈÌÓÒÚË Ì‡‰ 12 ˜‡Ò‡ ì—ÓÙËÈÒÍ‡ ‚Ó‰‡î ˘Â
ÓÒË„ÛË ‡ÎÚÂÌ‡ÚË‚ÌÓ ‚Ó‰ÓÒÌ‡·‰ˇ‚‡ÌÂ Ò ‚Ó‰ÓÌÓ-

ÒÍ‡ Ì‡ ‡‰ÂÒ: ÛÎ. ìƒÂÏÓÍ‡ˆËˇî π 47.
–ÂÏÓÌÚÌËÚÂ ‰ÂÈÌÓÒÚË ˘Â ÓÒË„ÛˇÚ ÔÓ-‰Ó·-

Ó ÛÔ‡‚ÎÂÌËÂ Ì‡ ‚Ó‰ÓÔÓ‚Ó‰Ì‡Ú‡ ÏÂÊ‡, Í‡ÚÓ
Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌÓ ÒÂ Ó„‡ÌË˜‡Ú ÁÓÌËÚÂ Ì‡ Â‚ÂÌÚÛ‡ÎÌË
·˙‰Â˘Ë Ì‡Û¯ÂÌËˇ Ì‡ ‚Ó‰ÓÒÌ‡·‰ˇ‚‡ÌÂÚÓ.

«‡ÒÂ„Ì‡ÚËÚÂ ÓÚ ÔÂÍ˙Ò‚‡ÌÂÚÓ Ì‡ ‚Ó‰‡Ú‡
ÏÓ„‡Ú ‰‡ ÔÓÎÛ˜‡Ú ÔÓ‚Â˜Â ËÌÙÓÏ‡ˆËˇ ÓÚ “ÂÎÂ-
ÙÓÌÌËˇ ˆÂÌÚ˙ Ì‡ ì—ÓÙËÈÒÍ‡ ‚Ó‰‡î ¿ƒ Ì‡
ÚÂÎÂÙÓÌ 0800 121 21 ËÎË ‰‡ ÒÎÂ‰ˇÚ Á‡
‡Á‚ËÚËÂÚÓ Ì‡ ‚ÒË˜ÍË ÚÂÍÛ˘Ë ÚÂÂÌÌË ‰ÂÈÌÓ-
ÒÚË ‚ Â‡ÎÌÓ ‚ÂÏÂ ˜ÂÁ ¬ËÚÛ‡ÎÌËˇ ËÌÙÓ-
Ï‡ˆËÓÌÂÌ ˆÂÌÚ˙ Ì‡ ‰ÛÊÂÒÚ‚ÓÚÓ: http://
www.sofiyskavoda.bg/water_stops.aspx

ì—ÓÙËÈÒÍ‡ ‚Ó‰‡î ¿ƒ ÔÂ‰‚‡ËÚÂÎÌÓ ÒÂ ËÁ-
‚ËÌˇ‚‡ Ì‡ Ò‚ÓËÚÂ ÍÎËÂÌÚË Á‡ ÔË˜ËÌÂÌËÚÂ
‚ÂÏÂÌÌË ÌÂÛ‰Ó·ÒÚ‚‡!

»ÌÚÂÌÂÚ Ò‡ÈÚ˙Ú Ì‡ ‰ÛÊÂÒÚ‚ÓÚÓ
(www.sofiyskavoda.bg) ‰‡‚‡ ‚˙ÁÏÓÊÌÓÒÚ Ì‡
ÍÎËÂÌÚËÚÂ ‰‡ ÒÂ ‡·ÓÌË‡Ú Á‡ Ò˙Ó·˘ÂÌËˇÚ‡ Á‡
ÔÂÍ˙Ò‚‡ÌÂ Ì‡ ‚Ó‰ÓÔÓ‰‡‚‡ÌÂÚÓ. Õ‡ ÂÎÂÍÚÓÌ-
Ì‡Ú‡ ÒË ÔÓ˘‡ ÚÂ ÏÓ„‡Ú ÎË˜ÌÓ ‰‡ ÔÓÎÛ˜‡‚‡Ú
ËÌÙÓÏ‡ˆËˇ Á‡ ÔÎ‡ÌË‡ÌËÚÂ ÒÔË‡ÌËˇ. ƒÛ„
Ì‡˜ËÌ Â ‰‡ ÒÂ ‚˙ÁÔÓÎÁ‚‡Ú ÓÚ ·ÂÁÔÎ‡ÚÌ‡Ú‡
ÛÒÎÛ„‡ Á‡ ËÁ‚ÂÒÚˇ‚‡ÌÂ ˜ÂÁ —Ã—.

ŒÚ‰ÂÎ  ÓÏÛÌËÍ‡ˆËË Ì‡ ì—ÓÙËÈÒÍ‡ ‚Ó‰‡î

Фирмите планират да работят
онлайн и след коронакризата
Близо 80 на сто от компаниите били повишили продуктивността си в новите условия

потвърждават тенденцията
за ускоряване на дигитали-
зацията в голяма част от
бизнес секторите. Над 88%
от компаниите споделят, че
голямата трансформация е
настъпила вследствие на
използването на нови ди-
гитални инструменти за
сътрудничество и комуни-
кация с поставен акцент
върху непрекъснатата об-
мяна на опит и обратна
връзка в дигиталното ра-
ботно пространство.

Въпреки предизвика-
телствата, които срещат
при работата от разстоя-
ние, повече от половина-
та компании се справят с
извънредната ситуация

по-добре от очакваното.
При 62% от компаниите
служителите са постигна-
ли по-добър баланс меж-
ду професионалния и лич-
ния живот. Близо 80% от
организациите отбелязват,

че продуктивността им се
е повишила, а 46% отбе-
лязват подобряване на ИТ
уменията на кадрите си.
Действайки в тази дина-
мична среда, почти 70%
от компаниите залагат на

силно гъвкава организаци-
онна структура при уп-
равлението в бъдеще. Ме-
ниджърите и HR експер-
тите трябва да се фокуси-
рат върху ангажираност-
та, опита, обучението и
развитието на служители-
те си, коментира Камен
Кънев от Leadership
Support. Той посочва, че
от лидерите се изисква да
придобият нови компетен-
ции, които са ключови в
условията на “новото
нормално”. Изследването
показва, че една трета от
мениджърите притежават
основни умения за управ-
ление във виртуална сре-
да. По данни от изследва-

нето с 15% повече са
българските компании в
сравнение с германските,
които смятат, че служите-
лите им са повишили сво-
ите ИТ умения благодаре-
ние на дистанционната
работа. 30% повече са
българските респонденти,
които са отбелязали, че
хората им са уморени от
ограниченията и копнеят
за връщане към “добрата
стара нормалност”. Едино-
душно е мнението както
на българските, така и на
немските фирми, че хиб-
ридната работа и смесе-
ното ръководене - на
живо и дигитално, е бъде-
щият начин за управление.

Тунелът под Шипка поскъпва
най-малко с 40 млн. лв.

Правителството пое
още 300 млн. лв. дълг

виждат нарастващ риск.
До участие в аукциона
бяха допуснати
поръчки със съвкупна
номинална стойност
458,5 млн. лв., а постиг-
натият коефициент на
покритие бе 1,53. За
сравнение, при предиш-
ната емисия на 5-го-
дишни ДЦК той бе 2,10.
Toвa e третият успешен
ayкциoн зa
пpaвитeлcтвoтo oт
нaчaлoтo нa гoдинaтa, c
кoeтo гeнepиpaният нов
дълг oт вътpeшния
пaзap вeчe е 800 млн.
лв. Последният oпит нa
правителството дa
пoeмe нoв вътpeшeн
дълг нa 8 мapт зaвъpши
c нeycпex зapaди cлaб
интepec oт cтpaнa нa
инвecтитopитe, кoeтo
гoвopи зa влoшeни
пaзapни ycлoвия. Toгaвa

oбaчe cтaвaшe въпpoc зa
oблигaции c пo-виcoк
мaтypитeт - 10,5 годи-
ни.

В началото на 2020
г. за първи път в исто-
рията на България бяха
пласирани петгодишни
облигации с отрицател-
на доходност. Най-го-
лям обем ДЦК на аук-
циона сега са придоби-
ли банките (89,3%),
следвани от пенсионни-
те фондове (6,7%) и за-
страхователните друже-
ства (0,7%). За 2021 г.
депутатите, по предло-
жение на финaнcoвия
миниcтъp Kиpил Ана-
ниев, решиха таванът
на поетия нов дълг да
бъде 4,5 млрд. лв., кой-
то се очаква да покрие
по-голямата част от
планирания дефицит в
размер на 4,8 млрд. лв.

рингстрой-Т”. Следващо е ценовото пред-
ложение на Обединение “Шипченски про-
ход”, в което са “Трейс груп холд” И “Алве
консулт”, на стойност 359,6 млн. лв. с
ДДС.

“ЗЗД “Тунел Шипка” с участници
“Доуш иншаат ве тиджарет”, “Виа конст-
рукт груп” и “Виа план” предлага цена от
близо 377 млн. лв. Обединение “ГЕОПЪТ
ШИПКА” с участници “Геострой” и
“Пътстрой - 92” дава най-висока цена -
417,5 млн. лв. с ДДС.

Срокът за изпълнение на строително-
монтажните работи е 1280 календарни дни
или близо 3 години и половина. Финанси-
рането на проекта все още е неясно, той
е предложен от АПИ да бъде включен за
финансиране по Програма “Транспортна
свързаност” 2021-2027 г.



СВЯТ 7
2021

СРЯДА
24 МАРТ

НАКРАТКО

ЕС и Русия остават
на различни позиции
Двете страни се обвиняват взаимно в конфронтационност

Председателят на Европейския
съвет Шарл Мишел е заявил днес в те-
лефонен разговор с Владимир Путин,
че отношенията на ЕС с Русия могат
да се подобрят само при стабилен на-
предък за прекратяване на хибридни и
кибератаки срещу страните членки,
спазването на човешките права в Ру-
сия и прилагането на мирните дого-
ворки за Украйна. Това гласи офици-
алното съобщение от Брюксел. Путин
на свой ред изтъкнал, че лошото състо-
яние на отношенията между Русия и
ЕС се дължи на “неконструктивната и
понякога конфронтационна линия” на
европейците. Путин е изразил готов-
ността на Русия за възстановяване на
нормалния деполитизиран диалог. Пре-
зидентският говорител Дмитрий Пес-
ков заяви на свой ред, че преди между
Русия и ЕС е имало много богати от-
ношения, които след това са прекъсна-

ти от Брюксел. Той изрази надежда, че
политическата воля за развитието на
отношенията “рано или късно ще про-
бие стената на неразбирането”.

“Цялата инфраструктура на отноше-
нията с Европейския съюз беше унищо-
жена от едностранните действия на
Брюксел, така че сега Москва няма
връзка с организацията”, заяви руският
външен министър Сергей Лавров на
съвместна пресконференция в Китай с
външния министър Ван И. Според него
Русия ще бъде готова за контакти с ЕС,
когато Брюксел сметне за необходимо
да премахне аномалията в двустранните
отношения. “Ще сме готови да изградим
тези отношения на основата на равенст-
во, основано на търсенето на баланс на
интересите”, добави Лавров.

Външните министри на държавите от
ЕС смятат, че Русия е тръгнала по пътя
на конфронтация с общността, заяви в

понеделник ръководителят на европей-
ската дипломация Жозеп Борел на пре-
сконференция след заседание на Съвета
на ЕС по външната политика. Според
него “министрите потвърдиха пет прин-
ципа, на които трябва да се изграждат
нашите отношения с Русия”. Тези пет
принципа, установени през 2016 г.,
включват по-специално спазването на
Минските споразумения за Източна
Украйна, установяването на тесни кон-
такти между ЕС и страните от ОНД,
както и противодействие срещу Москва
дори в случай на сътрудничество с нея
по някои въпроси. На въпроса на жур-
налистите защо ЕС не променя тези
принципи, ако те не водят до резултати,
Борел отговори: “Тъй като все още
имаме същите нужди. Трябва да имаме
отношения с Русия, например в енер-
гийната и климатичната област, както е
посочено в принципите”.

Роднината на Хуан Карлос
му плащал полетите

Роднина на бившия испански крал
Хуан Карлос I призна, че е плащал
частните самолети на монарха. Алва-
ро де Орлеанс заяви пред разследващи-
те за укриване на данъци от ексмонар-
ха, че 12 г. е покривал разходите за
частни самолети и по този начин
пътуванията на Хуан Карлос са били
държани в тайна от обществото.
Бившият държавен глава, който абди-
кира през 2014 г., често бил на борда
със своята любовница. Бившият крал,
който замина за ОАЕ, е погасил
данъчните си задължения в размер на
4,4 млн.евро през февруари.

Лукашенко планира
пенсионна реформа
в Беларус

Президентът на Беларус Александър
Лукашенко заяви, че пенсионната въз-
раст в страната ще бъде променена.
От 1 януари 2021 г. възрастта за
пенсионирането за мъжете беше уве-
личена с 6 месеца до 62,5 г., а за
жените до 57,5 г. Лукашенко, който
е на 67 г., заяви при посещение в завод,
че скоро “сам ще бъда пенсионер заедно
с вас”. Според президентски указ от
2017 г. догодина възрастта за пенси-
онирането ще се увеличи с още 6 месеца
и жените ще могат да се пенсионират
на 58 г., а мъжете на 63 г.

Предсрочни
избори в Израел

Социолозите очакват победа на
партията “Ликуд” на премиера Беня-
мин Нетаняху на предсрочните избори
в Израел днес. Обществените нагласи
дават 30 места на партията в 120-
местният Кнесет. Втора политическа
сила вероятно ще е партията “Йеш
атид” на бившия журналист Яир Ла-
пид. Това е четвъртият предсрочен
вот за по-малко от две години.

Два изтребителя
се удариха във въздуха

Два тайвански изтребителя се
сблъскаха при третата подобна ка-
тастрофа за последната половин го-
дина. Това става в момент, в който
въоръжените сили на острова почти
ежедневно прехващат китайски са-
молети, предадоха медиите. Двете
машини Ф-5Е са паднали в морето
край югоизточния бряг на острова,
след като, както изглежда, са се
сблъскали в открито небе по време на
тренировъчен полет. Единият пилот
е откаран в болница, където е почи-
нал. Другият не е открит.

Американски служители от спец
полицейска част са обградили
супермаркет в град Боулдър, щата
Колорадо, където се бе укрило
неизвестно лице, открило
безразборен огън извън и вътре в
обекта. Загинали са 10 души,
включително полицай. Масовият
убиец е задържан, а съгласуваните
действия на служителите на реда
са помогнали да се избегне по-
голям брой жертви

СНИМКА БГНЕС

Косовски депутат се снима с лидера на лявата реформаторска  партия “Самоопределение”
Албин Курти (вдясно), който бе избран за премиер с 67 гласа “за” и 30 “против”.
Курти обяви като приоритети по-голяма социална справедливост, борбата срещу безработицата
и КОВИД-19, подобряване нА образованието, засилени връзки със САЩ, НАТО и ЕС. Той иска от Сърбия
да изплати 3 млрд евро дълг и компенсации за щетите от и след войната, за да продължи диалога с нея

Споразумението от Котону на Евросъюза с Африка,
Карибите и Тихоокеанския басейн (АКТБ) “се превърна
в миграционно споразумение, насочено към увеличаване
на миграционния натиск върху страните членки”, заяви
външният министър на Унгария  Петер Сиярто.

Според него договореността, която беше удължена след
изтичането й през декември, “напълно игнорира новата
реалност, че милиони хора са загубили работата си в Ев-
ропа”. “Сега не е моментът да вдъхновяваме хората от
региона да идват в Европа”, подчерта той.

Будапеща смята да се “бори срещу споразумението с
всички налични инструменти”, тъй като смята за неприем-
ливо да се правят опити за ускоряване миграцията в раз-
гара на пандемията. Унгария ще настоява националните
парламенти на страните членки да не ратифицират про-
дължаването на Споразумението от Котону.

Унгария е против нова
мигрантска сделка

Еврокомисията ще предприеме действия срещу компанията “Ас-
траЗенека” заради неизпълнението на договора за доставки на
КОВИД-ваксини, заяви главният преговарящ на ЕС за ваксините
Сандра Галина. Пред Европарламента тя съобщи, че ЕС е получил
под 1/4 от договорените количества. “Ще използваме всички инст-
рументи, с които разполагаме, за да получим дозите си”, увери тя.
За да ваксинира 70% от пълнолетното население до края на лятото,
ЕС се нуждае от 225 млн.дози. През първото тримесечие са полу-
чени 100 млн., а през второто се очакват още над 300 млн.

Междувременно Световната здравна организация съобщи за
продължаващо увеличаване на новите инфекции и смъртните слу-
чаи от КОВИД-19 за пета поредна седмица, което се дължи главно
на британския щам. С 12 на сто повече са те в Европа.

Нарастват случаите на повторно заразяване в Чехия, която има
най-висока смъртност от КОВИД-19 в света. Те са се увеличили
10 пъти през февруари спрямо януари, достигайки 1400.

Брюксел заплашва „Астра
Зенека” за ваксините
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СВЕТОВЕН ДЕН ЗА БОРБА С ТУБЕРКУЛОЗА-

ТА. Отбелязва се по решение
на Световната здравна орга-
низация в деня, в който нем-
ският микробиолог д-р Роберт
Кох обявява, че е изолирал
бацила, причинител на болестта (1882 г.).

1874 - РАЖДА СЕ ХАРИ ХУДИНИ, АМЕРИКАН-
СКИ ИЛЮЗИОНИСТ ОТ УНГАР-
СКИ ПРОИЗХОД (УМИРА 1926
Г.). Започва да прави фокуси, ко-
гато е на 10 г. Известен с номе-
рата самоосвобождаване от бе-
лезници и резервоари, пълни с вода
и заключени с катинари, и др. В
края на живота си издава книги,
в които разкрива много от тай-
ните на триковете си.

1905 - УМИРА ЖУЛ ВЕРН, ФРЕНСКИ ПИСА-
ТЕЛ (Р. 1828 Г.). Превеждан
на 148 езика според статис-
тиката на ЮНЕСКО. Автор
е на пиеси, либрета за опере-
ти, разкази и на 65 романа.
Смятан за един от създателите на жанра научна
фантастика. Сред най-известните му творби са
“Двадесет хиляди левги под водата”, “Децата на
капитан Грант”, “Около Луната” и др.

1911 - РАЖДА СЕ ДЖОУЗЕФ БАРБЕРА, АМЕ-
РИКАНСКИ ХУДОЖНИК АНИМАТОР (УМИРА
2006 Г.). Заедно с Уилям Хана създават
“Хана-Барбера Пръдакшънс” - студио
за анимационни филми, което
произвежда анимации и играл-
ни филми за период от 45 го-
дини между 1957 и 2001 г.
Тяхно дело са анимационни-
те серии за Том и Джери, се-
мейство Флинстоун, кучето
Скуби Ду (на снимката), мечето Йоги и др. Хана и
Барбера имат 8 награди “Еми”. През 1991 г. ком-
панията им е купена от “Търнър Броудкастинг”,
която използва архива от над 300 анимационни
филмчета като “база” за програмната схема на
новия специализиран детски канал “Картун Не-
туърк”.

1924 - В БЕРЛИН СЕ РАЖДА СЛАВКА СЛАВО-
ВА, АКТРИСА (УМИРА 2002 Г.).
Завършва Музикалната академия и
Висшата театрална школа в Со-
фия. Изиграва десетки роли в На-
родния театър “Иван Вазов”, Мла-
дежкия театър, “Театър 199”,
“Сълза и смях”.

1976 - ПУСНАТ Е НА ВОДА ТАНКЕРЪТ “ХАН
АСПАРУХ”. Първи-
ят български 97
000-тонен танкер,
изграден във Вар-
ненската корабост-
роителница. В края
на 60-те и началото на 70-те години на XX в.
българското корабостроене започва производство
и строителство на по-големи и мощни кораби.
През 2003 г. “Хан Аспарух” е нарязан за скрап.

1999 - НАТО ПРЕДПРИЕМА ВЪЗДУШНИ ВО-
ЕННИ ДЕЙСТВИЯ СРЕЩУ ЮГОСЛАВИЯ. Бомбар-
дировките са част от опера-
цията, обявена в името на за-
щита на интересите на ал-
банското население в района.
Точно в 20,38 ч. първите раке-
ти удрят военни цели в Ба-
тайница. Въздушните удари продължават до 10
юни 1999 г., когато Белград се съгласява да оттег-
ли силите си от Косово. На територията на об-
ластта са разположени многонационални сили под
командването на НАТО. Администрацията на
Косово е поета от мисията на ООН там. По
време на операцията представителите на алиан-
са нито един път не наричат официално действи-
ята война. За тях е “въздушна кампания”.

Световна излагация
От стр. 1

Тоест със сигурност
Гешев и неговата настоя-
ща гордост - военните
съдилища, са заработили
поредно осъдително ре-
шение срещу България.

Това, освен парично
обезщетение, струва и
големи репутационни
щети. За сетен път ще се
разбере, че българската
съдебна система, в лице-
то на прокуратурата и
съда, не зачита върховен-
ството на правото и Ев-
ропейската конвенцията
за правата на човека. Още

по-нелепо е поведението
на самия Гешев, който
вдига шум и раздава ква-
лификации - нещо абсо-
лютно недопустимо. А
като капак се хвали и с
действията на военните
съдии. Главен прокурор
се гордее със съда?! С
неговия съд!

Такава световна изла-
гация и некомпетент-
ност! Колкото до въпрос-
ния “шпионаж”, няма
държава и посолство,
които да не развиват свое
разузнаване и контрара-
зузнаване. Защо обаче
само Русия е на прицел?

Може би защото амери-
канските шпиони у нас са
просто официално акре-
дитирани като такива, та
в случая имаме услужли-
ва демонстрация на под-
лизурщина.

Кой може да потърси
отговорност от предста-
вителите на прокурату-
рата за недопустими
изявления по време на
брифинга и за наруша-
ване на законите, ако не
“надглавният проку-
рор”, който трябва да
разследва Гешев? Жалба
до него вече е подал ад-
вокат Васил Т. Василев,

който е защитник на
един от обвиняемите
“шпиони”. Същият се
кани да сезира и Страс-
бург. Друг е въпросът,
че Гешев едва ли ще се
впечатли от нарушения-
та си. Да не му е за пръв
път? Нали не той ще
плаща при евентуално
бъдещо осъждане на
България в ЕСПЧ!

Ще го плати ДЪРЖА-
ВАТА, т.е. ние. Основ-
ният проблем остава
мутренското управле-
ние, което създава усло-
вията за цялото това без-
хаберие.

Дезинфекция в БФС

С наближаването на
конгреса на Българския
футболен съюз кандида-
тите за сладкия прези-
дентски пост започват да
вадят “мръсните ризи” на
съперниците. Битката не
е толкова за самата власт,
а за много пари. За чети-
ри години бюджетът е 80
милиона лева, които ще

нараснат, ако евентуално
националите успеят да се
класират за голям форум.
Затова всеки гледа да взе-
ме лъвския пай.

А това е най-големи-
ят проблем. Настоящото
ръководство само гледа
далаверата и се опитва
всячески да удържи
властта. Подсказа го и
друг от членовете на
Изпълкома - Венцеслав
Стефанов, който пусна
мълвата, че Борислав
Михайлов ще си оттегли
оставката. Реално Боби
още се води шеф на БФС,
защото подадената от
него оставка в края на
2019 г. трябва да бъде
гласувана тъкмо от пред-
стоящия конгрес. Така
накрая може да се окаже,
че Михайлов ще се по-

яви на конгреса и ще си
прибере оставката, а
всичко ще продължи, как-
то досега.

Това обаче ще е най-
големият проблем за
българския футбол. Ми-
хайлов управлява БФС
от 2005 г., а за успехите
се съди по представяне-
то на националния отбор
на големите първенства.
За последно “лъвовете”
играха на... Евро 2004 в
Португалия, преди още
Михайлов да измести
Иван Славков. И оттога-
ва - нищо. За тези години
Михайлов успя да напра-
ви една база за 10 мили-
она евро с пари от
ФИФА и УЕФА върху
терен, осигурен му от
властта. И толкова. Няма
силни школи, няма стаби-

лен национален отбор -
още срещу Швейцария
ще стане ясно защо, ня-
маме нито един нов ста-
дион и т.н.

Но далаверите в БФС
вървят. Дори и на децата
е ясно, че властта няма
да бъде “дадена без бой”.
Дори при т.нар. нормал-
ни избори всичко ще
продължи по старому.

Ако клубовете искат
промяна, по-добре всич-
ко в БФС да бъде изри-
нато и да остане само
охраната. Нужно е нови-
те ръководители да дез-
инфектират футбола ни и
да започнат на чисто.
Друг вариант няма. Се-
гашните шефове имаха
достатъчно време да по-
кажат на какво са способ-
ни - на нищо.

Марин МИЛАШКИ

АНАТОЛИЙ СТАНКУЛОВ

КАРИКАТУРА НА ДЕНЯ
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Пореден шпионски водевил

Щатите предвиждат Източна Европа
като първоначален театър
на бойните действия срещу Русия

Христо ПОПОВ, бивш дипломат
България отново бе топ новина във

водещи американски медии заради но-
вия шпионски скандал, свързан с Ру-
сия. Унизително е, че името на стра-
ната ни се споменава и свързва само с
антируската тематика. Няма друга
държава от бившите соцстрани, която
толкова натрапчиво да е използвана от
сегашния “Биг брадър” в хибридната
война срещу Руската федерация. Све-
товната общност не толерира крайни
метаморфози от рода на най-верния
сателит на бившия Съветски съюз до
обявяването в днешно време на Моск-
ва за враг номер едно за националната
ни сигурност.  Международният авто-
ритет на страната ни е сринат до не-
узнаваемост от компрадорското пра-
вителство на Борисов и ще трябват
десетки години, за да бъде забравен и
заличен този срам. Носталгично зву-
чат думите на Доналд Тръмп, че “Ние
(САЩ) ще бъдем добронамерено наст-
роени към големи и малки държави, за
които националните интереси да са
приоритет”. Пропуснахме златния
шанс да затвърдим националния суве-
ренитет и да защитим интересите си.

Днешна славянска България е под-
ложена на тотална политическа, ико-
номическа, социална и  морална дест-
рукция с цел да се превърне в

удобно хибридно оръжие
срещу Русия

Последният бутафорен шпионски
скандал се разигра в месеца на Нацио-
налния празник, свързан с освободител-
ната роля на Царска Русия от 5-вековно-
то робство и само броени дни преди
парламентарните избори. Няма място за
догадки или случайни съвпадения! След
повече от година и половина усърдно
следене и документиране дейността на
“шпионската група”, прокуратурата три-
умфално оповести “руското шпионства-
не”?! Моментът е добре премерен с ос-
новната цел да се сплаши русофилски
настроеният електорат, който не би гла-
сувал за корпорацията ГЕРБ. Окрилен от
подкрепата на “великия покровител”,
маститият банскалия весело джитка с
джипката, раздавайки предизборни авто-
графи, или върти мутренска бухалка и

сипе цветущи фрази по адрес на полити-
ческите си опоненти. Прокурорският
фарс може да има бумерангов ефект и да
изненада поръчителите и изпълнителите
в тази скалъпена история. Наглостта, с
която се лансира поредната антируска
версия, е повече от омерзителна и обик-
новеният българин с неприязън и с гро-
тескна усмивка ще реагира на плоския
холивудски сценарий. Медийната кано-
нада на управляващите, че Москва е ог-
ромна заплаха за сигурността на Бълга-
рия, е крайно неубедителна и наивно
смешна. Москва “трепери” от страх от
идването (ако въобще някога се появят)
на тунингованите архаични Ф-16 и от
вървящата с “бързи темпове модерниза-
ция” на нашите Въоръжени сили. Преди
време срещнах оригинално, но и много
тъжно, сравнение за състоянието на на-
шата войска - “Армията на Бранка Лео-
не”(испанска комедия от 70-те години).

Но, да погледнем на инспирирания
отвън антируски казус със сериозност-
та на взривоопасната международна
конюнктура. До неотдавна американ-
ски корифеи твърдяха, че няма повто-
рение на Студената война, но в днеш-
но време е очевадно, че се намираме в
много по-свиреп римейк на “ледената
епоха” от миналия век. Малцина бълга-
ри знаят, да не говорим за тези, които
са прочели само един юношески ро-
ман в живота си, че България е трети-
рана и понастоящем като “победена в
Студената война и няма право на за-
вишени претенции” (цитат от дипло-
матическата ми практика). Лансирана-
та от Вашингтон мантра, че днешна
Русия е голямата заплаха за Европа и

света, обслужва американските инте-
реси и амбиции да си върнат светов-
ното лидерство, но тази теза е контра-
продуктивна за националната ни си-
гурност. Опитите на янките

да прекъснат отношенията
между София и Москва

по подобие на Украйна са пагубни за
националното ни и държавно оцелява-
не. При подобна ситуация България
ще стане лесна плячка за агресивния
неоосманист Ердоган, чиято основна
цел е да “възроди” Османската импе-
рия. Нека си припомним и силния
американски натиск за ликвидиране на
“Южен поток” и другите енергийни
проекти или гневните думи на Путин
при посещението му в Турция през
2015 г. “Омръзнаха ми игрите на
българите!” Пост фактум ще припом-
ня на руския президент, че не народът
ни, а този, който му подари каракачан-
ките, е виновен за провала на изгодния
проект и се хвалеше с деянието си пред
отвъдокеанските ментори.

Дирижираният шпионски скандал
прави резонен въпроса обоснован ли е
разузнавателният интерес на Русия към
състоянието и проектите в нашата ар-
мия? Обективният анализ изисква фак-
тологично връщане в летните месеци на
2016 г., когато НАТО и Русия бяха на
прага на горещ конфликт заради прово-
кативните действия на алианса по запад-
ните граници на федерацията. Уважи-
телно, без и намек за заплаха, Путин,
Лавров и Шойгу в поредица от изявле-
ния предупредиха българските власти,
че при подобен конфликт всички натов-
ски обекти на териториите на страните
- членки ще бъдат цели на руските раке-
ти. Управляващите не дадоха гласност
на тези предупреждения от Москва и
спуснаха информационна завеса. При
създалата се обстановка смелчагата от
Банкя издигна неизбираемата кандида-
турата на Цецка Цачева за президент и
респективно - за главнокомандващ.
Същият този “смелчага”, вече при пре-
зидента Румен Радев, с апломб заяви, че
“ако НАТО воюва с Русия, ние сме на
страната на НАТО”. Само това изявле-
ние е достатъчно за Москва да ни вклю-
чи в списъка на враждебните страни и
да засили разузнавателния си интерес
не толкова заради военния потенциал,
колкото заради логистиката.

Казусът с “руската шпионска мре-
жа” има различни аспекти и поражда
въпроси, на които трябва да отговори
главният прокурор. Първият - само
Русия ли използва разузнавателни
средства и методи на българска тери-
тория? Вторият - през посочения пе-
риод от повече от година и половина
специалните служби и прокуратурата
засекли ли са шпионска дейност от
служители на други държави с дипло-
матически представителства у нас?
Реторични въпроси, на които едва ли
някой ще благоволи да отговори. Об-
ществена тайна е, че американските
дипломати се чувстват като господари
в нашата страна и за тях не важат за-
конови или нормативни ограничения.
У нас Турция има няколко явни и не-
ясен брой тайни резидентури, голям
разузнавателен потенциал, многобро-
ен агентурен апарат и три протурски
партии, създадени с благословията на
западните ни “съюзници”. Лайт мо-
тивът е: Москва е заплаха, но Анкара
- не! Шпионски централи имат и реди-
ца други държави, които провеждат
необезпокоявани техните операции,
защото за тях България е “мека сила”
и дори учебна територия за бъдещите
им разузнавачи.  Директивата от Ща-
тите е ясна - Русия е основен враг,

другите не са важни!
Интересен е и казусът с “жълтите

стотинки” по думите на главния про-
курор, за които са се “продавали” аре-
стуваните извършители. Интерпрета-
циите вървят в две посоки - първата,
че “военните шпиони” не са рублад-
жии, а са действали незаконно не по
материални подбуди, а по някаква “не-
ясна” за разследващите мотивация,
която може да им послужи при тяхна
защита? “Възмущението” на Гешев, че
следствените се продават толкова ев-
тино, означава ли, че те е трябвало да
“изръсят руснаците много яко”?

Преди време написах, че България
се намира в центъра на конфронтация-
та между САЩ и Русия на Балканите,
днес внасям следната корекция - вече
сме не само в “окото на бурята”, но
страната ни е превърната в хибридна
маша срещу световна суперсила с всич-
ки негативни последици, не само в дву-
странен план. Днешните управници,
поради невежество, сервилност или
панически страх за политическо оцеля-
ване, тласкат страната към Трета наци-
онална катастрофа, която може да се
окаже и последна. Заради доморасли
политици с робска психика сме пред
реалната заплаха да загубим хилядолет-
ната си държава. Сравнявайки кризис-
ната ситуация от лятото на 2016-а и
сегашната  международна конюнктура,
съвременната е много, много по-взри-
воопасна заради новия стопанин на
Белия дом. Заканите на Байдън от пре-
дизборната кампания към Русия и Ки-
тай се сбъдват, той дори прекрачи пра-
га на дипломатическия етикет с обиден
епитет по адрес на руския президент!
Разговорите на високо ниво между
САЩ и Китай бяха оценени и от двете
страни като “словесна война”. Висши
служители от Белия дом предупредиха,
че САЩ ще “предприемат кибератаки
срещу Русия, ако враждебността на
Путин продължава”. Посветените в
международните дела знаят, че Москва
ще отговори на подобни атаки с мощни
ядрени удари, т.е. “Добре дошъл, Ар-
магедон”. Тази опасна реторика корес-
пондира с мнението на политолог и
апологет на Демократическата партия,
според когото “Ако САЩ искат да из-
бегнат съдбата на Римската империя, в
близко бъдеще трябва да предприемат
голям регионален или световен кон-
фликт, и то без колебание. Ако спече-
лим - добре, ако загубим - губим всич-
ки”. Не е тайна, че Щатите предвиждат
Източна Европа като първоначален
театър на бойните действия и

България може
да се окаже плацдарм

за атаки срещу Русия. Подобна прогноза
не е имагинерна и е в съответствие с
предупреждението на Организацията на
световните ядрени физици, които преме-
стиха стрелките на “часовника на Апока-
липсиса” на по-малко от 2 минути.

На България й е необходимо ново,
силно, национално отговорно правител-
ство, което да я предпази от надвиснала-
та опасност и да нормализира отноше-
нията с Москва, без да се използват
изтъркани идеологеми. Пътят на избав-
лението бе посочен преди години от
бележит човек, родолюбец и блестящ
публицист - Стефан Продев, вечна му
памет! Неговият завет бе първоначално
военен, на по-късен етап - и политичес-
ки, неутралитет с гаранции за национал-
ния суверенитет, териториалната непри-
косновеност и държавната сигурност от
мощни, приятелски настроени към ро-
дината ни държави. Жокер за любозна-
телните читатели - държавите са три, но
САЩ не са в конфигурацията.
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 Г-н Иванов, БСП обяви,
какви реални управленски
действия стоят зад предиз-
борното мото на БСП “С
грижа за хората”?

- На първо място в нашата
платформа е защитата на ос-
новните политически права на
гражданите. Това означава за-
щита на конституционния
ред, връщане на върховенст-
вото на закона и на силата и
авторитета на институциите.

БСП има реални и кон-
кретни мерки за най-засегна-
тите от КОВИД-кризата ико-
номически сектори. Предлага-
ме план за възстановяване на
икономиката, който има за
цел да подпомогне граждани-
те, с приоритет на най-нужда-
ещите се, на малкия и средния
бизнес и на родното произ-
водство. Предвиждаме мерки
за прекъсване на порочния и
опасен модел на управление,
който облагодетелства богати-
те за сметка на бедните.

За реформиране на здра-
веопазването предлагаме пре-
махване на статута на търгов-
ски дружества на болниците,
а структурата на национална-
та здравна система да стане
на регионален принцип. Гаран-
тираме, че при мандат на БСП
няма да бъде закрита нито
една общинска болница.

Предлагаме пълен преглед
на учебните програми, учеб-
ното съдържание да бъде съо-
бразено с възрастовите и пси-
хологическите особености на
децата и да се въведе един
учебник по един предмет за
всеки клас в цялата страна.

Предлагаме спешно да се
приложи пакет от социални
мерки за младите семейства,
като например еднократна по-
мощ от 6500 лв. за второ и
трето дете, еднократна помощ
за раждане - 500 лв. при първо
дете, 1000 лв. - при второ, и
1500 - при трето дете.

 На практика БСП
предлага рестарт на държа-
вата, като започва от най-
важното - връщане на демо-
кратичната държава.

- Управлението на Бойко
Борисов постави демократич-
ността под въпрос, унищожи
авторитета на институциите,
особено на най-важната от
тях - Народното събрание.
ГЕРБ принизиха парламента
до обикновен гумен печат на
правителството. Много е важ-
но в следващия мандат да се
възстанови авторитетът на
Народното събрание, то да
поеме конституционната си
функция на генератор на ос-
новните политики в държава-
та и да създава качествено за-
конодателство, подобаващо за
страна от ЕС, а не за автори-
тарна държава от азиатски тип,
както е в резултат на управле-
нието на Бойко Борисов.

 Възможно ли е с пози-
тивни и реалистични посла-
ния БСП да победи агресив-
ния популистки модел на
“кампания от джипката”, с
безогледното “раздаване” и
обещаване на народни пари?

- Вярваме, че е възможно.
БСП залага на реалния диа-
лог с хората срещу незакон-
ната и порочна практика на
Борисов и министрите му да
използват държавен ресурс за
лични пропагандни кампании
из страната. Докато тази на-
гла злоупотреба с власт се ра-
зиграва пред очите на обще-
ството, социалистите са сред
хората и чуват проблемите
им. Позитивните послания са
единственият начин да убе-
дим обществото, че БСП е
единствената партия, която
има реална възможност да
отстрани ГЕРБ от власт, да
промени този порочен мут-
ренско-олигархичен модел и
да върне държавата към де-
мократичността, като я
превърне в мечтаната евро-
пейска страна с бъдеще.

 За четвърти път се
кандидатирате за народен
представител от родния
си край Шумен. Какво озна-
чава това - отговорност
пред съгражданите и же-
лание да продължите по-
етите ангажименти или
разчитате на популяр-
ността си в региона?

- Винаги съм гледал сери-
озно на поетите лични анга-
жименти към избирателния
район. За последните четири

години проведох хиляди сре-
щи с избирателите си, поех
техните проблеми и ги поста-
вих като въпроси на минист-
рите по време на парламен-
тарния контрол. Очаквам да
получим доверието на граж-
даните и да влезем в управле-
нието, за да започнем да ре-
шаваме натрупаните от ГЕРБ
проблеми. Само чрез натиск
върху управляващите не ста-
ва, защото те неглижират
проблемите и правят всичко,
за да ги потулват. Имайки
опита като опозиция на власт-
та, ние в БСП знаем кои са
болните и критичните точки
и как трябва да ги решим в
най-кратък срок.

 Преди 4 години посо-
чихте като приоритети в
Шуменски регион проблеми-
те с бедността, социално-
то неравенство, демограф-
ската катастрофа, коруп-
цията и растящата пре-
стъпност. Успяхте ли нещо
да постигнете, като се има
предвид, че община Шумен
продължава да се управля-
ва от ГЕРБ?

- Тези основни проблеми
остават и не са характерни
само за Шумен. За последни-
те 4 години социалното нера-
венство в региона се задълбо-
чи, бедността не намаля, а де-
мографската катастрофа е
факт. Положих максимални
усилия за решаването на про-
блема с корупцията. Като ре-
зултат от работата ми и след
десетки сигнали до прокура-
турата за некоректни практи-
ки накрая бяха освободени ди-
ректорите на ВиК, на болни-
цата и на Природен парк
“Шуменско плато”. За съжа-
ление, ГЕРБ успяха пак да спе-
челят властта в община Шу-
мен, и то с купен и корпора-

тивен вот. Със 70 гласа побе-
диха нашия много достоен
кандидат за кмет и продължи-
ха лошите практики в управ-
лението на Шумен. Градът е с
все така лоша инфраструкту-
ра, а гражданите са неудовле-
творени от местната власт.

 Какви ангажименти
поемате сега пред шуменци?

- Основните проблеми, ко-
ито правят непоносим живо-
та на шуменци, са замърсява-
нето - на околната среда и на
водата, която е и сред най-
скъпите в България, лошата
инфраструктура и др. Гаран-
тирам, че при управленски
мандат на БСП решаването на
тези проблеми ще започне.
Час по-скоро трябва да се на-
прави преглед на ценовата по-
литика на водата и да се уско-
рят водните проекти, за да се
подобри качеството й. Необ-
ходими са държавни инвести-
ции за масовия спорт в об-
ластта, защото в това отноше-
ние тя е много ощетена.
Държавата трябва да финан-
сира и инфраструктурата, за-
ради тежкото й състояние
страдат и хората, и бизнесът.

 С какви кандидати в
оглавяваната от вас лис-
та в Шумен смятате да
надвиете политическите
си опоненти?

- Гордея се, че партийна-
та ни листа е изцяло от мест-
ни кадри - утвърдени специа-
листи и авторитети, до които
всеки може да се докосне.
Сред тях има юристи, личен
лекар, директор на историче-
ски музей, инженери, детска
учителка, програмист, иконо-
мисти, строители - широка
палитра от доказали се в про-
фесията си хора. За разлика
от БСП, останалите партии
заложиха на “парашутисти”

за водачи на листите, които
хората не познават и нямат
достъп до тях дори и по вре-
ме на кампанията.

 Като активен член на
Комисията по вътрешна си-
гурност и обществен ред в
Народното събрание сте
критикували политиката и
законодателството на
ГЕРБ в тази сфера, застъп-
вайки тезата, че е нужен нов
Закон на МВР. Ако БСП вле-
зе в управлението, какво ще
реформира в сектора?

- Много е важно служите-
лите на МВР - най-вече
изпълняващите на терен пат-
рулна дейност и охрана на об-
ществения ред, да имат сигур-
ност, предвидимост и гаран-
ции за кариерно развитие.
Това може да стане със сери-
озен диалог с техните пред-
ставители и изработване на
изцяло нов Закон за МВР, от-
говарящ на съвременните ус-
ловия за борба с престъп-
ността и осигуряващ нормал-
ни условия на труд и регла-
ментирано заплащане.

Незабавно трябва да се
прекратят политическите
вмешателства в работата на
МВР, което е практика на
ГЕРБ от времето на Цветан
Цветанов. Политическото
менторство осакати система-
та и демотивира криминалис-
тите. Професионализмът
трябва да е водещ при реали-
зацията на кадрите.

Спешно трябва да се за-
крие създадената от ГЕРБ и
дублираща НСО куха струк-
тура за охрана, направена за
комфорта на Борисов и обкръ-
жението му, която генерира
излишни разходи и създава на-
прежение в системата.

В новия закон трябва ясно
да залегне и борбата с битова-
та престъпност в малките на-
селени места - проблем, с кой-
то ГЕРБ от 12 години обеща-
ва да се справи, но не го пра-
ви. Това означава нова поли-
цейска карта с повече район-
ни полицейски участъци към
селата - с постоянен жандар-
мерийски състав и транспорт-
на техника. Постоянният пост
трябва да отговаря за не пове-
че от три села.

Нужна е адекватна подго-
товка на кадрите на МВР за
постигане на пълноценно и
обективно разследване на
престъпленията. На преден
план трябва да се изведе бор-
бата с битовата престъпност,
за да се чувстват сигурни хо-
рата. Иначе ще останем с ха-
рактерните за ГЕРБ шумни
акции, които ще бъдат запом-
нени с това, че завършват ка-
тастрофално в съда.

ИВАН ИВАНОВ:

Само БСП може да
отстрани ГЕРБ от власт

Интервю на
Ростислава ИВАНОВА

Важно е следващият парламент да поеме конституционната си функция на генератор на
основните политики в държавата, казва водачът на листата на „БСП за България” в Шумен
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тически мениджмънт във Фрайбург, Германия. Бил е главен
юрисконсулт на “Билдинг Строй Експрес” ЕООД. Преди това е
ръководил офиса на “Воинтех” ЕООД в Шумен. Бил е общински
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Владее английски, немски и руски език.
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ако българинът до вчера е успявал с тия
доходи да купи 100 хляба, утре да може
да купи 120. Другото е демагогия.

Готови сме с адекватен автоматичен
механизъм за определяне на минимална-
та работна заплата (МРЗ), който е обек-
тивен и удовлетворява всички страни в
социалния диалог. Ако по този механизъм
сега изчислим МРЗ, тя трябва да е 720 лв.
Заплащане на всички, обвързано с резул-
тати. Увеличаване на средствата за ква-
лификация и преквалификация и за раз-
криване на работни места за уязвимите
групи на пазара на труда. Финансиране
за създаване на държавни социални пред-
приятия за хора с увреждания. Стимули-
ране на малки и средни предприятия,
които разкриват работни места. Това
предлага БСП.

Немалка част от българските гражда-
ни са с доходи на границата на физиче-
ското оцеляване. В най-голяма степен
това се отнася за пенсионерите и хората
над 65 години. Ако кажем, че български-
те пенсионери са най-онеправданите хора
в България и живеят ден за ден, ще сме
прави за поне 90 на сто от тях. Ако
кажем, че са забравени от управляващите
- ще сме прави на 100%.

Българската пенсионна система бе
реформирана през 2000 г. и това не
донесе нищо добро на пенсионерите.
След 11 години управление на ГЕРБ и
нищоправене, освен неадекватни дей-
ствия като механично увеличаване само
и единствено на минималната пенсия,
се нуждаем от широк дебат за бъдеще-
то на пенсионната система.

В нашата програма сме предвидили

преизчисляване
на всички пенсии

спрямо средния осигурителен доход от
година, близка до 2020-а. Преизчислява-
не, което да доведе до 30% увеличение и
последващо ежегодно индексиране на

парите спрямо нарастването на средния
осигурителен доход и инфлацията. И ако
е необходимо - ново преизчисляване на
по-късен етап. Последното преизчисля-
ване бе през 2008 г. със средния осигу-
рителен доход за 2007 г. (398,17 лв.).
Всички знаят от кого бе предложено и
реализирано - от БСП. За декември 2020
г. средният осигурителен доход е 1171,17
лв. Преизчисляването на пенсиите тряб-
ва да е периодично и съобразено с изо-
ставането на по-старо отпуснатите пен-
сии спрямо новите.

Никой от управляващите не обясни
защо има забавяне от 20 години в уреж-
дане на изплащането на т.нар. втора
пенсия. Докато при предните правител-
ства това отлагане е отчасти оправдано,
за последното е недопустимо, най-мал-
ко заради това, че хората, които законо-
во бяха задължени още през 2002 г. да
се осигуряват във втория стълб, в уни-
версалните пенсионни фондове, бяха
в неведение как ще се осигури достъп
до собствените им пари, натрупани в
тези фондове. И един, може би най-
важен за тях, въпрос - с колко ще бъде
намалена основната им пенсия, която
трябва да получават от НОИ. Дали
две пенсии ще са по-големи от една? И
още хиляди въпроси.

Проблемът бе заложен със създава-
нето на тристълбовия модел - вместо
осигуряването във втория пенсионен
стълб да започне с началото на трудовия
(осигурителен) стаж на осигуряваното
лице, то бе приложено и за хора от сре-
дата на осигурителния им стаж (родени-
те след 31.12.1959 г.). Това бе грешка,
защото на всички бе ясно, че индивидуал-
ните партиди на осигуряваните ще до-
стигнат до пълния си капацитет, когато
завърши целият нормален по продължи-
телност период за пенсионно осигурява-
не от порядъка на 35-40 години. Сега са
минали едва 18-20 години, което е напо-
ловина, т.е. натрупаните средства са на-
половина от възможните. Тази грешка
усложни справедливостта при изплаща-
нето на допълнителните пенсии от вто-
рия стълб и с колко да бъде намалена
пенсията от първия стълб на тези хора.

От това, което прие Народното
събрание, става ясно, че голяма част
от обещанията са били откровено и
умишлено подвеждане на осигурените
лица, особено това, че моделът ще га-
рантира едновременно пожизнено из-
плащане на пенсии и наследяемост.
Вносителите от МС ни уверяваха, че е

постигнат добър баланс и всички со-
циални партньори са го подкрепили.
Това не е така! Наложени бяха корен-
ни промени между първо и второ гла-
суване, но балансът отново го няма.

БСП се явява на изборите с конкрет-
на и осъществима програма за

преодоляване на
демографската катастрофа

Обявили сме намеренията си да създа-
дем справедлива, прогресивна данъчна
система и семейно подоходно облагане.
Да създадем реална защита на българско-
то семейство, на майчинството, на деца-
та, за решаване на проблемите, породени
от демографската катастрофа, да дадем
перспектива пред младите хора за разви-
тие в България.

Предвидили сме такива мерки като:
предоставяне на еднократна помощ в
размер на 6500 лева за всяко новороде-
но второ и трето дете на осигурени за
минимум 24 месеца назад родители (това
пряко засяга 9230 деца на работещите
родители); увеличаване размера на май-
чинството през втората година до раз-
мера на минималната работна заплата (с
това ще създаваме по-добри условия за
отглеждането на деца на 60 000 българ-
ски майки), увеличаване на еднократна-
та помощ за майки-студентки от 2880
на 6500 лева (това са 6027 майки), едно-
кратна помощ от 250 лева в началото на
учебната година за всички деца от 1 до
4 клас (120 000 деца) и безплатни
учебници за всички ученици от 1 до 12
клас (581 300 ученици); безплатни дет-
ски градини и ясли за 219 000 деца и
безплатни лекарства за всички деца до
14 години (1 004 845 деца).

За работещи родители ще въведем
необлагаем минимум от 500 лева месеч-
но за всяко дете, ненавършило 18 годи-
ни - 755 946 семейства ще се възползват
от това. Това означава, че във всяко ра-
ботещо семейство ще остават за всяко
дете по 50 лева месечно. С това решава-
ме и дилемата дали всяко българско се-
мейство да получава за детето си помощ
или т.нар. детски без подоходен крите-
рий. Ще променим и начина на ползване
на преференцията, като досега данъчни-
те облекчения за деца бяха незначител-
ни и се ползваха еднократно на годишна
база, а сега ще дадем възможност префе-
ренцията да се ползва на месечна база.
Родител с едно дете ще внася с 50 лева
на месец по-малък данък, този с две деца

диференцирани ставки. Първенец е Мал-
та, която не начислява ДДС, Ирландия
има 5 диференцирани ставки за ДДС,
Франция и Италия - по 4. Страните, ко-
ито нямат диференцирани ставки за
ДДС, са Естония, Дания и Латвия, Авст-
рия, Румъния и Словакия, като на по-
следните три ДДС е фиксиран на 9-9,5%.
И още нещо - разликите между ниските
ставки на ДДС за храните и лекарства-
та и стандартната за Европейския
съюз ставка е в съотношение 1 към 4.
А в България не стига, че ДДС е сред
най-високите в Европа (20%), мащабът
на икономиката е сред най-малките, а
населението - най-бедното, ами и уп-
равляващите демонстрират пренебре-
жение към последователните предло-
жения на БСП да се диференцира
данъкът върху потреблението. Пре-
движдаме и намаляване ставките на
ДДС за храни и лекарства.

В същото време ще бъде насърчена
българската хранително-вкусова проми-
шленост. Независимо от номиналното
увеличение на доходите на население-
то, което не повишава покупателната
му способност, вътрешното потребле-
ние не е достатъчно да даде тласък на
родното производство в хранителния
сектор. Намалението на ставката на
ДДС върху храните не само ще забави
темпа на нарастване на цените им, но
и ще направи хранително-вкусовата и
преработвателната индустрия по-атрак-
тивна за инвеститорите. Ще стимулира
българските производители да търсят
нови технологии и да произвеждат про-
дукти с по-висока добавена стойност,
вместо да изнасят суровини. Ще напра-
ви продукцията в тези сектори по-кон-
курентоспособна, което ще създаде
предпоставки за разкриване на нови
работни места, особено в земеделски-
те, високопланинските и обезлюдените
райони. Това намаление ще се отрази
благоприятно особено на хората с нис-
ки доходи, оставяйки им над 1 милиард
лева за потребление.

Цените на лекарствата в България са
едни от най-високите. Намаляването на
ставката на ДДС за тях ще даде повече
възможности за въздействие в областта
на лекарствената политика. На практика
българите плащат от джоба си около
81% от разходите за лекарства. Намаля-
ването на ДДС е антициклична мярка,
която би имала ефект върху икономиче-
ския растеж и ще способства за по-леко
преминаване през кризисния период.

Може да има реална защита
на българското семейство
Трябват незабавни мерки срещу неравенствата и бедността

Георги ГЬОКОВ,
водач на листата на “БСП
за България” в Стара Загора

След 11 години управление на ГЕРБ,
за които социалната политика е като
“доведеното дете в семейството”, във вся-
ко от направленията са необходими про-
мени за защита на човешкото достойн-
ство, гражданските права и интересите
на трудовите хора, на младите, социално
слабите и пенсионерите.

БСП има решения, които няма да
оправят “от раз” доходите и демографи-
ята, но ще поставят началото. За 11 годи-
ни ГЕРБ нямат реална стъпка за преодо-
ляване на демографската криза. Хвалбата
за увеличените доходи не кореспондира
с повишените цени на всичко, в т.ч. и на
основните продукти. Не е важно в абсо-
лютни стойности колко са вдигнати за-
платите, не е важно дали ще направиш
средната заплата 2000 лева, а минимал-
ната - 650, важно е да направиш така, че

- 100 лева, с три - 150, и т.н. Така у
родители с едно дете ще остават 600
лева на година, с две деца - 1200 лева, с
три - 1800 лева.

Предвиждаме след навършване на 18
години данъчната преференция да се
прехвърля от родителите към младежите,
като навършилите пълнолетие няма да
плащат данък върху доходите от труд до
навършване на 26 години. Това са 289
697 млади хора. Считайте това като еле-
менти на семейно подоходно облагане,
което смятаме за най-справедливо.

Намалението
на ставката на ДДС

върху хранителните продукти и лекар-
ствата е нормална европейска практика.
От 28-те членки на ЕС в 19 са въведени
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Векът на адмиралаНа моите години почувст-
вах празноти в познанията ми
за щастието. Откъде идва, как
се мери... Алкохолът има гра-
дуси, златото - карати, а щас-
тието - съвсем на едро, степе-
ни! Защото от доста време
силно, упорито, приятно... си
общувам виртуално с послед-
ния голям, истински, заслужил,
типичен военачалник от
Българската народна армия -
адмирал Иван Добрев. Насто-
явам да припомня имената и
на ген.-полк. Христо Добрев,
ген.-полк. Велко Палин, ген.-
полк. Кирил Косев, ген.-полк.
Атанас Семерджиев, ген.-лейт.
Димитър Тодоров, армейски
генерал Добри Джуров...

От стъкления балкон на
прекрасната ми панелка редов-
но рея поглед точно на север.
Там са парк-хотел “Москва”,
руското посолство и само на
стотина метра - прозорецът на
адмирала. Когато за миг
хвърлих поглед от него на юг,
съзрях бялото панелно море на
“Дианабад”. Затуй сега, може
би, ми е толкова лесно да си
виртуалствам с адмирала...

Пътувам към все същата
Дънова махала. И си мисля
как да кажа на Благовеста Кар-
нобатлова-Добрева, съпругата
на адмирал Добрев, че той е
щастлив човек. “Защо?” - ще
ме попита тутакси тя. А отго-
ворът ми отдавна е готов. За-
щото до него стои, над него и
днес денонощно като орлица
бди тя, оперната примадона,
пяла в “Ла Скала” и заедно с
Николай Гяуров. Народната
артистка, професор... Важно-
то, животоспасяващото в
тъжното и страшното ни вре-
ме, наричано днес демокра-
тично, е до човека да стои
добър и верен, “проверен при-
ятел”, както би казал Вазов.

„Смяна на вахтите”

Така е озаглавил адмирал
Добрев втората си книга. От-
крих я миналата година, в на-
чалото на лятото. И я четох, и
я препрочитах цяло лято. Се-
дях на кея в Поморие, гледах
отсреща брега и чувах гласа
на адмирала, сякаш седнал до
мен: “Атия” аз я построих...”
Комай не остана познат по-
мориец, комуто да не съм дал

На 25 март адм. Иван Добрев става на 99

Димитър КОПРИВЛЕНСКИ

книгата за единствените на
територията на България бой-
ни пускове на оперативно-так-
тически ракети. Помощник-
ръководител на фронтовото
учение, който определя район
на стартовите позиции близо
до селата Ясна поляна и Весе-
лие (целите - в морето срещу
Шабла, наблюдение, отцепле-
ние...), е командващият Воен-
номорския флот, тогава ви-

1941 г. преминава в нелегал-
ност, през 1943 г. става парти-
занин. Командир е на Първи
варненски военен район и
Първа варненска чета. Член е
на Щаба и заместник-командир
на Десета Варненска въстани-
ческа оперативна зона от ап-
рил 1944 г. И най-накрая - гор-
дата сага за оморячването, за
израстването, укрепването и за
пътя към върховете на българ-
ския Военноморски флот. Мо-
ряк, и то първият моряк да
разказва от първо лице за мо-
рето е истинска, хубава сага.

Книгата гъмжи от имена на
известни български военни и
държавни дейци: Денчо Зне-
полски, Делчо Симов, Андон
Шопов, Георги Момеков, Кун-
чо Патев, Панайот Каракача-
нов, Кирил Косев, Кирил Ха-
лачев, Иван Врачев, Щерю
Атанасов... С всички адмирал
Иван Добрев е на “ти”. Заедно
с помощник-командира на во-
енното училище е и на офи-
церския бал на новогодишната
вечер. “След три години танци
под куршумите партизанският
майор Иван Добрев представя
тук своите другари партизани.
И чува думите на полк. Боян
Българанов, отправени към все
още изцяло стария, “на Негово
величество” кадър: “Ваш дълг,
господа офицери, е като спе-
циалисти да отдадете силите си
за изпълнение на задачите на
Отечествения фронт...!”

Звездни пътища

Това е първата му книга,
издадена през 1987 г., две го-
дини преди “Смяна на вахти-
те”. И двете излизат във воен-
ното издателство. Това е дру-
гата заслуга на автора адми-
рал Иван Добрев. Днешният
кмет на столичния район “Из-
грев” д-р Делян Георгиев не-
веднъж твърди, че освен да
правиш добри неща, трябва и
да ги показваш на хората.
Иван Добрев успява да опише
големите усилия, изпитания,
тревоги, които му носи жи-
вотът. Изключително интерес-
но, увлекателно, сбито, май-
сторски, дори по-добре от
професионален писател. За да
предизвика нови възторжени

отзиви и похвали.
Изкушавам се да предам

само един много важен детайл.
Днес българската русофобия
придобива нови висоти. Да се
чуди човек кого да праща на
психиатър - народа или управ-
ника! Новият ни Голям брат

лин. “По това време автори-
тетът на Сталин беше в своя
апогей...”, записва по-късно
вълнението и щастието си ка-
питан II ранг Кирил Халачев.
А до ранните зори на 11 ав-
густ Сталин обсъжда с тях
бъдещето на ВМФ на Бълга-
рия. И лаконично разпореж-
да: “Че какво, дайте им три
миноносеца! А колко подвод-
ници ви трябват? А каква
авиация?”... И се шегува: “Ще
им дадем “Бостън”, а след
това ще обвиним американци-
те, че ги въоръжават...”

Флагман на
флагманите

Чудесна художествена ис-
тория на флота е оставил ад-
мирал Добрев. През пролетта
на 1945 г. той е изпратен във
ВМФ като командир на кадет-
ската дружина във Висшето во-
енноморско училище (Варна).
На 18.08.1951 г. българският
Военноморски флот получава
четири трални кораба, с което
се поставят основите на воен-
ното формирование в Бургас.
Първият командир на дивизи-
она е 29-годишният капитан I
ранг Иван Добрев. През 1960
г. е назначен за командващ Во-
енноморския флот на НРБ. Ще
стане и адмирал, и заместник-
министър на народната отбра-
на, народен представител до
1990 г. Носител е на десетки
висши награди. Със заповед на
министъра на отбраната Сте-
фан Янев през 2017 г. той бе
удостоен и с почетния знак на
МО “Св. Георги” - I степен за
офицери.

А на мен все ми се струва,
че той е флагманският адми-
рал. И в себе си му присаж-
дам благородническо-британ-
ското лорд. А ми минава през
ума, че може поне моряците
да се сетят и да обявят 2021 г.
за “Година на адмирал Иван
Добрев - Странджата”. И, дай
Боже, паметникът на Стоян
Добрев и Жечка Карамфилова
в Кичево да е оцелял до днес.

Обикновено до всеки ус-
пял мъж стои една добра
жена. До нашия адмирал мери
ръст в успехите оперното
сопрано, народната артистка,
проф. Благовеста Карнобатло-
ва-Добрева. Тя сама призна-
ва, че, за да я плени, той й
“рецитирал Пушкин и Лер-
монтов в оригинал”. Срещат
се случайно веднъж, втори
път, сетне нарочно... И така
до днес, блажени.

“На моя нов, закъснял в
жизнения ми път приятел и
съмишленик... с най-добри по-
желания! 14 януари 2021 г.”
Това е измоленият от мен ав-
тограф на адмирал Иван Доб-
рев, с когото, както вече казах,
постоянно, виртуално и навяр-
но едностранно, приятно си
общувам. А той продължава да
бъде сърцат българин, реагира
на несправедливостите в днеш-
ното ни общество - духом по-
млад от младите.

продължава една гилза да не
ни дава безплатно. Предпла-
тихме авансово едни самоле-
ти с олимпийски цени. А ето
как България някога обновява
и гради военния си флот, опи-
сано от адмирал Добрев.

През август 1947 г. офици-
ална делегация начело с Геор-
ги Димитров и в състава си с
началника на Щаба на войска-
та генерал-майор Иван Кинов
и командващия Морските вой-
ски капитан втори ранг Кирил
Халачев води преговори в
Москва с министъра на отбра-
ната на СССР маршал Булга-
нин, с началника на ГЩ на
Съветската армия маршал Ва-
силевски. Обсъжда се първата
програма за изграждането на
народния Военноморски флот
на България.

Преговорите са на привър-
шване. Нашите са доволни,
смятат за удовлетворени дори
най-смелите си очаквания.
Дано правителството на
Съветския съюз утвърди до-
говореното! Тогава, в късната
вечер на 10 август, при пълна
секретност и най-неочаквано
делегацията... е приета от Ста-

Пред фрегатата “Смели”, 2012 г.

цеадмирал Иван Добрев. Чер-
но море е в неговите ръце.

На ден по две-три, четири
до пет страници. Така се чете
хубавата книга. Ама книга, ама
автор, ама стил... “На нас след
победата на Девети септември
1944 г. не ни остана време
нито да помислим, нито да
избираме какви да ставаме... А
роденият да плава по море не
може нито да ходи, нито да се
вози, нито да лети - той трябва
да плава!” Още след уводните
страници започва художестве-
ната история първо на родно-
то гагаузко Кичево, сетне на
нелегалната борба с царския
фашизъм... Осъден на смърт
през 1941 г., през септември
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‚ÂÏÂî Ë Ò ·ÓÂ‚ÂÚÂ ÓÚ ÔÂ‰Ë¯ÌË „Ó‰ËÌË ÏÓÊÂ ‰‡ ÒÂ Á‡ÔÓÁÌ‡ÂÚÂ
Ì‡ ÌÂ„Ó‚Ëˇ Ò‡ÈÚ www.novovreme.com.

Иван Добрев
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НАКРАТКО

Театърът живее! Видинският куклен театър
ще представи дигитален
каталог на кукли

Видинският куклен театър ще
представи дигитален каталог на
кукли, изработен по проекта “Ино-
вативен европейски куклен театър“
(INEUPUP), финансиран по програ-
ма Творческа Европа, съобщи БТА.
Каталогът ще е достъпен за арти-
сти от цяла Европа и всеки ще има
възможност чрез него както да
демонстрира работата си, така и
да открие 3D модели на всички
представени кукли. Подборът на
куклите е на актьора Пламен Кънев.
Дигиталният каталог на кукли,
който е една от основните дейно-
сти по проекта, ще бъде представен
на 12 април на специална онлайн
среща в приложението Zoom на
посочен от кукления театър линк.
Желаещите да участват трябва
предварително да направят реги-
страция, след която ще получат
потвърждение на мейл, уточняват
от кукления театър във Видин.

Постоянството
е по-важно от късмета,
твърди авторката
на книгата „Хъс”

Защо талантливи хора често не
успяват да развият потенциала си,
докато други, много по-малко нада-
рени от тях, постигат изумителни
неща? Тайната на забележителни-
те постижения - не само в бизнеса
и спорта, но и в личния живот, не
е дарбата, а особена комбинация от
отдаденост и постоянство. С една
дума: хъс. В книгата “Хъс” (изд.
“Изток-Запад”), превърнала се в
международен бестселър, психолож-
ката Анджела Дъкуърт описва раз-
личен поглед към успеха. Дъщеря на
учен, който често отбелязвал отсъ-
ствието на “гениалност” у нея,
Дъкуърт опровергава баща си, ста-
вайки един от най-известните спе-
циалисти в своята област. Успехът,
твърди тя, не се дължи на “та-
лант”, а на силата на характера и
упоритостта. В книгата тя ни води
на истинско пътешествие: при ка-
дети от “Уест Пойнт”, при учите-
ли, работещи в трудни условия, при
деца от Националното състезание
по правопис... Ще се срещнем с
изпълнителния директор на “Джей
Пи Морган Чейс”, с прочут карика-
турист на “Ню Йоркър”, с треньора
на “Сиатъл Сийхоукс” и с много
други, за да научим тайната на
успеха. Ще разберем, че усилието
струва повече от дарбата, а посто-
янството е по-важно от късмета.

Деканът на факултет „Сценични изкуства” на НАТФИЗ
чл.-кор. проф. Пламен Марков отправя обръщение по повод 27 март

СНИМКА НВИМ

НВИМ получи наградата „Музей на годината”
Националният военноисторически

музей получи голямата награда на Сдру-
жение “Български музеи” в най-престиж-
ната категория “Музей на годината”.
Жури в състав доц. д-р Людмил Вагалин-
ски (археолог, дългогодишен директор на
Националния археологически институт с
музей - БАН), д-р Светла Казаларска (кул-
турен антрополог), Весела Ножарова
(изкуствовед и куратор), д-р Николай
Тодоров (директор на РИМ - Силистра)
и д-р Екатерина Цекова (директор на На-
ционалния политехнически музей) опре-
дели носителите на наградите за 2020 г.

НВИМ е отличен за най-новата си
експозиция “Армията във време на про-
мени”. Това е поредното признание за
целия екип на НВИМ и то в годината, в
която музеят отбелязва 105 години от
създаването си. Тази награда е особено
ценна за музея не само защото е дадена
от колеги, които в най-голяма степен са
съпричастни към предизвикателствата,
пред които всекидневно е изправена му-
зейната гилдия, но и заради оценката,
дадена на музея в тези трудни за всички
културни институции времена. Призът
доказва, че въпреки периодичното затва-
ряне заради пандемията, НВИМ
продължава да предлага качествени ино-
вативни проекти, умело бяга от стандарт-
ната и понякога монотонна музейна ин-

терпретация и така превръща посещени-
ето на музея в изживяване, посочват
Славея Сурчева и Ралица Досева.

За пета поредна година Сдружение
“Български музеи” отличава музейни
институции за приноса им в съхраня-
ването и популяризирането на култур-
ното наследство на страната ни, се
съобщава в сайта на сдружението. На-
градите “Наследство” на Сдружение
“Български музеи” са учредени през
2016 г. и са първите институционално

установени отличия, които служат за
отбелязване на най-добрите практики в
музеите за предходната година.

В категорията “Образователна ини-
циатива” е отличен проектът на Регио-
налния исторически музей “Акад. Йор-
дан Иванов” в Кюстендил “Децата и
Музея II. История и традиции от детски-
те ръце”. В категорията “Събития и ра-
бота с публики” призът е присъден на
Регионалния етнографски музей на от-
крито “Етър” за “Празник на пестила”.

СНИМКИ НАТФИЗ

Проф. Пламен Марков на връчването на наградите
на НАТФИЗ “Най-най-най” на 8 февруари

Хрисан Цанков и Николай Масалитинов

“На 22 март преди 60 го-
дини е починал основателят
на българското професионал-
но театрално образование
Николай Осипович Масалити-
нов. През септември 1925 г.
той основава Театралната
школа към Народния театър,
в който току-що е назначен за
главен режисьор. Там се обу-
чават назначените за статисти
млади ентусиасти, бъдещи
звезди на театъра и киното,
които през деня усвояват
всички необходими им теоре-
тични и практически умения
от елитен екип преподавате-
ли, а вечерта играят в спек-
таклите заедно със своите
учители. Преди това Масали-
тинов добива ценен опит за
обучаването в театралното
изкуство като пряк и близък
ученик на Станиславски и
Немирович-Данченко. Той,
заедно с група артисти на
МХТ, основава собствена ча-
стна Театрална школа в

Москва, която скоро е при-
позната като Втора студия
към МХТ. Той е и от основа-
телите на сегашния наш
НАТФИЗ през 1948 г., който
е правоприемник на Държав-
ната театрална школа към На-
родния театър с ранг на полу-
висше образование, създадена
със Закона за театъра от
1943 г. На тази снимка той е
с един друг преподавател в
ДТШ, а именно Хрисан Цан-
ков. Фотографията е правена
след евакуацията на Народ-
ния театър и прилежащата му
школа в Пирдоп по време на
бомбардировките над София
през 1944 г. Двама мъже, об-
лечени в бяло, независимо от
катастрофата около тях. Бом-
бардировките разрушават
апартамента на семейство
Масалитинови и изпепеляват
безценната му театрална биб-
лиотека. За двамата мъже на
снимката се твърди, че са ан-
тагонисти, но на нея виждаме

двама добри колеги, бодри и
готови да продължават да обу-
чават младите театрални та-
ланти на България, независи-
мо от ужасите около тях.
Пандемия или бомбардиров-
ки, театърът живее! Честит
ни 27 март!”, се казва в обръ-
щението на декана на факул-
тет “Сценични изкуства” на
НАТФИЗ чл.-кор. проф. Пла-
мен Марков по случай Меж-
дународния ден на театъра.

Проф. Пламен Марков е
удостоен с най-престижно-
то отличие на Театралните
награди за хумор и сатира
“Златен кукерикон 2021” на
Сатиричния театър. На
7 април дългогодишният пре-
подавател по актьорско май-
сторство и режисура ще
получи Наградата за цялост-
но творчество на името на
Георги Калоянчев.

Петото издание на награ-
дите отличи с номинация в
категория “Режисура” творче-
ската работа и на друг любим
педагог в академията - проф.
д-р Атанас Атанасов (за спек-
такъла “Любовникът от

Zanzibar” от Ели Саги в ДТ
“Ст. Бъчваров” във Варна),
съобщават от НАТФИЗ.

За първи път в историята
си наградите излъчват номи-
нация не просто за целия екип
на спектакъла, а за цял клас и
това са абсолвентите на
проф. д-р Ивайло Христов.
Месеци преди да се дипломи-
рат в НАТФИЗ те ще се впус-
нат в надпреварата за катего-
рията “Млада надежда” за
спектакъла “Суматоха” от
Йордан Радичков в постанов-
ка на проф. Ивайло Христов.

НАТФИЗ благодари на
Сатиричния театър “Алеко
Константинов” за този прекра-
сен жест на внимание към
българските творци, които
развиват комедията и сатира-
та на театралната ни сцена. И
независимо че трупата на
Сатирата не подлежи на но-
минации и награди, на 7 ап-
рил цялата театрална общ-
ност, а и публиката ще споде-
ли усмивката на “Златен ку-
керикон 2021”. Пълният
списък с номинациите може
да се види в сайта на ДУМА.
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Облачността ще е предимно значителна, на много места в
страната ще вали слаб сняг, а в планините и Предбалкана
ще е в по-съществени количества. Вечерта в повечето
райони валежите ще спрат. Ще духа до умерен, в Източна
България временно силен вятър със северна компонента, с
който ще нахлуе още студен въздух. Атмосферното наляга-
не е близко до средното за месеца, но ще стане по-високо
от нормалното.

ВИДИН
6c

СОФИЯ
1c

САНДАНСКИ
7c

ПЛЕВЕН
3c

РУСЕ
4c

ПЛОВДИВ
4c

ВАРНА
4c

БУРГАС
5c

НЕДЕЛЯЧЕТВЪРТЪК ПЕТЪК СЪБОТАДНЕС ПОНЕДЕЛНИК

ТЕЛЕЦ

Не се поддавайте на
паника .  Ако  искате
емоции, прекарайте по-
вече време с любим чо-
век.

ОВЕН

Парите не са всичко, не
подчинявайте живота
си на мисли за финан-
сови проблеми. Усмих-
нете се.

21 март - 20 април

21 април - 21 май

БЛИЗНАЦИ

Изключително чаровни
сте. Не пропускайте
тази  възможност,
възползвайте се пълно-
ценно.

22 май - 21 юни

РАК

В главата ви може да
нахлуят спомени, някои
от които не много при-
ятни. Не им давайте
терен.

22 юни - 23 юли

ЛЪВ

Не поставяйте граници
на въображението си.
Рисувайте мечтите си
смело ,  имате пълна
свобода.

23 юли - 23 август

ДЕВА

Може да научите лоша
новина. Ако проблемът
не е ваш, няма смисъл
да хабите време и нер-
ви.

24 август - 23 септември

ВЕЗНИ

Може да ви уплаши
приближаващ краен
срок. Най-добре знаете
какво да жертвате за
работа.

24 септември - 23 октомври

СКОРПИОН

Очаква ви интензивен
ден, в който ще се за-
емете с много неща.
Рискувате да се преумо-
рите.

24 октомври - 22 ноември

СТРЕЛЕЦ

Ще бъдете като буре
пълно с барут. Но реал-
но не сте това. Поста-
райте се да се контро-
лирате.

23 ноември - 21 декември

22 декември - 20 януари

КОЗИРОГ

С чиста съвест може
да посветите времето
единствено на себе си.
Не се колебайте изоб-
що.

21 януари - 19 февруари

РИБИ

Не правете  никакви
компромиси с желания-
та си, дори тяхното
изпълнение да ви кост-
ва много.

20 февруари - 20 март

ВОДОЛЕЙ

Ще сте доста по-нервни
от обикновено. Не раз-
гласявайте намерения-
та си, не прекалявай-
те.

ХОРОСКОП

06.00 ƒÂÌˇÚ Á‡ÔÓ˜‚‡ ÒÛÚÂ¯ÂÌ
·ÎÓÍ Ò ’ËÒÚËÌ‡ ’ËÒ-
ÚÓ‚‡

09.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
09.05 100% ·Û‰ÌË
11.00  ÛÎÚÛ‡.¡√
12.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
12.35 ÕÓ‚ËÌË Ì‡ ÚÛÒÍË ÂÁËÍ
12.45 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
13.00 œÓÒÎÂ‰ÌËˇÚ ÔÂ˜ÂÎË Á‡-

·‡‚ÌÓ-ÔÓÁÌ‡‚‡ÚÂÎÌÓ ÒÂ-
ÏÂÈÌÓ ÍÛËÁ ¯ÓÛ/Ô/

14.00 ¡˙ÁÓ, ÎÂÒÌÓ, ‚ÍÛÒÌÓ
14.30 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
14.45 ¬‡Í‡ÌˆËˇÚ‡ Ì‡ ÀËÎË Ú‚

ÙËÎÏ /3 ÒÂËˇ/
15.40 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
16.00 œ‡Î‡ÏÂÌÚ‡ÌË ËÁ·ÓË

2021: ƒËÒÔÛÚ
16.45 —‚ÂÚ˙Ú Ë ÌËÂ
17.00 ¡˙Î„‡Ëˇ ‚ 60 ÏËÌÛÚË Ò

Ã‡Ë‡Ì‡ ¬ÂÍËÎÒÍ‡
18.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
18.30 Œ˘Â ÓÚ ‰ÂÌˇ ÍÓÏÂÌÚ‡-

ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ
19.00 œÓÒÎÂ‰ÌËˇÚ ÔÂ˜ÂÎË Á‡-

·‡‚ÌÓ-ÔÓÁÌ‡‚‡ÚÂÎÌÓ ÒÂ-
ÏÂÈÌÓ ÍÛËÁ ¯ÓÛ

20.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
20.30 œ‡Î‡ÏÂÌÚ‡ÌË ËÁ·ÓË

2021: √Î‡ÒÓ‚ÂÚÂ Ì‡
¡˙Î„‡Ëˇ

20.45 —ÔÓÚÌË ÌÓ‚ËÌË
21.00 ¡ËÁÌÂÒ.¡√
21.30 ¡˙Î„‡Ëˇ ÓÚ Í‡È ‰Ó Í‡È

11
22.00 œ˙ÚË˘‡ Ì‡ ÏËÎÓÒ˙‰ËÂ-

ÚÓ Ú‚ ÙËÎÏ /6, ÔÓÒÎÂ-
‰ÂÌ ÂÔËÁÓ‰/ (12)

23.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
23.30 —˙·ÓÚ‡ ‚Â˜Â Ò ¡Õ“ /Ô/
00.30 —‚ÂÚ˙Ú Ë ÌËÂ /Ô/
00.45 100% ·Û‰ÌË /Ô/
02.40  ÛÎÚÛ‡.¡√ /Ô/
03.50 ¡‡Á‰Ë /Ô/
04.20 œ˙ÚË˘‡ Ì‡ ÏËÎÓÒ˙‰ËÂ-

ÚÓ Ú‚ ÙËÎÏ /6, ÔÓÒÎÂ-
‰ÂÌ ÂÔËÁÓ‰/Ô/ (12)

07.30 ì¿ÌÚË‰ÓÚî (Ô)
08.00 ƒÓÍÛÏÂÌÚ‡ÎÂÌ ÙËÎÏ
09.00 ìœÂ‰ËÁ·ÓÌÓ ÒÚÛ‰ËÓî

(Ô)
10.00 “¬ Ô‡Á‡
10.15 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇî (Ô)
11.00 “¬ Ô‡Á‡
11.15 ÃÛÁËÍ‡ÎÂÌ ‡ÌÚ‡ÍÚ
12.00 ƒÓÍÛÏÂÌÚ‡ÎÂÌ ÙËÎÏ
12.30 “¬ Ô‡Á‡
12.45 ì«‡ ËÒÚÓËˇÚ‡ Ò‚Ó·Ó‰-

ÌÓî (Ô)
13.45 “¬ Ô‡Á‡
14.00 ìÕ‡¯ËˇÚ ÒÎÂ‰Ó·Â‰ Ò

¡—“¬î
15.30 ÕÓ‚ËÌË
16.00 ì¿ÌÚË‰ÓÚî
16.30 ìƒÛÏ‡Ú‡ Â ‚‡¯‡î - ÓÚ-

ÍËÚ‡ ÎËÌËˇ
17.15 “¬ Ô‡Á‡
17.30 ƒÓÍÛÏÂÌÚ‡ÎÂÌ ÙËÎÏ
18.10 “¬ Ô‡Á‡
18.30 ÕÓ‚ËÌË - ˆÂÌÚ‡ÎÌ‡

ÂÏËÒËˇ
19.15 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇî
20.00 ì«‡ ËÒÚÓËˇÚ‡ Ò‚Ó·Ó‰-

ÌÓî
21.00 ì—ÚÛ‰ËÓ »ÍÓÌÓÏËÍ‡î (Ô)
22.00 ÕÓ‚ËÌË (Ô)
22.30 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇî (Ô)
23.05 ìœÂ‰ËÁ·ÓÌÓ ÒÚÛ‰ËÓî

(Ô)
00.05 ìÕ‡¯ËˇÚ ÒÎÂ‰Ó·Â‰ Ò

¡—“¬î (Ô)
01.20 ƒÓÍÛÏÂÌÚ‡ÎÂÌ ÙËÎÏ
02.20 ìƒÛÏ‡Ú‡ Â ‚‡¯‡î (Ô)
03.10 ì¿ÌÚË‰ÓÚî (Ô)
04.10 ì—ÚÛ‰ËÓ »ÍÓÌÓÏËÍ‡î (Ô)
05.40 ìÕ‡¯ËˇÚ ÒÎÂ‰Ó·Â‰ Ò

¡—“¬î (Ô)
06.50 ÃÛÁËÍ‡ÎÂÌ ‡ÌÚ‡ÍÚ

06.00 ì“‡ÁË ÒÛÚËÌî - ËÌÙÓ-
Ï‡ˆËÓÌÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò
‚Ó‰Â˘Ë «Î‡ÚËÏË …Ó˜Â‚
Ë ¡ËÎˇÌ‡ √‡‚‡ÁÓ‚‡

08.00 ìÕÓ‚ËˇÚ Ô‡Î‡ÏÂÌÚî Ò
¿ÌÚÓÌ ’ÂÍËÏˇÌ

09.00 ì“‡ÁË ÒÛÚËÌî - ËÌÙÓ-
Ï‡ˆËÓÌÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ

09.30 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î - ÚÓÍ¯ÓÛ
Ò ‚Ó‰Â˘Ë ƒÂÒËÒÎ‡‚‡
—ÚÓˇÌÓ‚‡ Ë ¿ÎÂÍÒ‡Ì‰˙
 ‡‰ËÂ‚

12.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Ó·Â‰Ì‡
ÂÏËÒËˇ

12.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ ÕËÍÓÎ‡ÓÒ
÷ËÚËË‰ËÒî /Ô./

13.30 ìÕ‡‚ÒˇÍ˙‰Â ÚËî - ÒÂË-
‡Î, ÂÔ.47

15.00 œÂÏËÂ‡: ì»ÒÚËÌÒÍ‡
Î˛·Ó‚î - ÒÂË‡Î, ÂÔ.63

16.00 ìŒÒÚÓ‚˙Ú Ì‡ œËÂÚÓî -
ÒÂË‡Î, Ò.2 ÂÔ.1

17.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ
17.30 ìÀËˆÂ ‚ ÎËˆÂî - ÔÛ·ÎË-

ˆËÒÚË˜ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò
‚Ó‰Â˘ ÷‚ÂÚ‡ÌÍ‡ –ËÁÓ‚‡

18.00 œÂÏËÂ‡: ìÃ‡ÎÍË Û·ËÈ-
ÒÚ‚‡î - ÒÂË‡Î, ÂÔ.51

19.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - ˆÂÌÚ-
‡ÎÌ‡ ÂÏËÒËˇ

20.00 œÂÏËÂ‡: ì¡ÂÁÏËÎÓÒÚÂÌ
„‡‰î - ÒÂË‡Î, ÂÔ.57

21.00 ìMasterChefî - ÍÛÎËÌ‡-
ÌÓ ¯ÓÛ, Ò.7

22.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ ÕËÍÓÎ‡ÓÒ
÷ËÚËË‰ËÒî - ‚Â˜ÂÌÓ
ÚÓÍ¯ÓÛ

23.30 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Í˙ÒÌ‡
ÂÏËÒËˇ

00.00 ìÃÂ‰Ë˜ËÚÂî - ÒÂË‡Î,
ÂÔ.7

01.00 ìŒÔ‡ÒÌË ÛÎËˆËî - ÒÂË-
‡Î, Ò.14 ÂÔ.99

02.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ /Ô./
02.30 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î /Ô./ - ÚÓÍ-

¯ÓÛ
04.50 ì¡ÓÊÂÒÚ‚ÂÌÓî - ÒÂË‡Î,

ÂÔ.33

ПРОМЕНЛИВО ПРОМЕНЛИВО ПРОМЕНЛИВО

7oС 7oС 9oС 11oС

Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË

ПРОМЕНЛИВО

15oС

Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË

ПРОМЕНЛИВО

13oС

Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË

05.00 “ÂÎÂÍ‡Ì‡Î ìƒÓ·Ó ÛÚÓî

08.00 ÕÓ‚ËÌË

08.25 “ÂÎÂÍ‡Ì‡Î ìƒÓ·Ó ÛÚÓî

09.05 ìΔË‚ÂÈ Á‰‡‚ÓÒÎÓ‚ÌÓ!î

10.00 ìÃÓ‰Ì‡ ÔËÒ˙‰‡î - ÔÂ-

‰‡‚‡ÌÂ Á‡ ÒÚËÎ Ë Ì‡˜Ë-

ÌË Ì‡ Ó·ÎË˜‡ÌÂ

11.00 ÕÓ‚ËÌË (Ò˙Ò ÒÛ·ÚËÚË) -

ËÌÙÓÏ‡ˆËÓÌÌ‡ ÂÏËÒËˇ

11.15 ì¬ÂÏÂÚÓ ˘Â ÔÓÍ‡ÊÂî

14.00 ÕÓ‚ËÌË - ËÌÙÓÏ‡ˆËÓÌ-

Ì‡ ÂÏËÒËˇ

14.15 ì’‡È‰Â ‰‡ ÒÂ ÓÊÂÌËÏ!î

15.00 ìÃ˙ÊÍÓ / ΔÂÌÒÍÓî

17.00 ¬Â˜ÂÌË ÌÓ‚ËÌË (Ò˙Ò

ÒÛ·ÚËÚË) - ËÌÙÓÏ‡ˆË-

ÓÌÌ‡ ÂÏËÒËˇ

17.40 ì¬ ‰ÂÈÒÚ‚ËÚÂÎÌÓÒÚî

18.45 ìÕÂÍ‡ „Ó‚ÓˇÚî

20.00 ì¬ÂÏÂî - ËÌÙÓÏ‡ˆË-

ÓÌÌ‡ ÂÏËÒËˇ

20.30 ì”„˛Ï-ÂÍ‡î - ÚÂÎÂ‚Ë-

ÁËÓÌÂÌ ÒÂË‡Î

21.30 ì√ÓÎˇÏ‡Ú‡ Ë„‡î

22.30 “‡ÚˇÌ‡ “‡‡ÒÓ‚‡.

ìÀÂ‰˙Ú, Ò ÍÓÈÚÓ ÊË‚Âˇî

23.25 ì¬ÂÏÂÚÓ ˘Â ÔÓÍ‡ÊÂî

01.50 ìÃ˙ÊÍÓ / ΔÂÌÒÍÓî

03.10 ì’‡È‰Â ‰‡ ÒÂ ÓÊÂÌËÏ!î

04.00 ÕÓ‚ËÌË - ËÌÙÓÏ‡ˆËÓÌ-

Ì‡ ÂÏËÒËˇ

04.05 ì”„˛Ï-ÂÍ‡î - ÚÂÎÂ‚Ë-

ÁËÓÌÂÌ ÒÂË‡Î

ПРОМЕНЛИВО СЪС СНЯГ



Само след минута престой на тъмно свикваме със
светлината 10 пъти по-трудно. Продължителното
пребиваване в мрак може да предизвика слепота.

Осло се смята за най-скъпия град в света.

ЗНАЕТЕ ЛИ, ЧЕ:

СРЯДА
24 МАРТ 15
2021

ŒÒÌÓ‚‡ÚÂÎ —ÚÂÙ‡Ì œÓ‰Â‚ »Á‰‡‚‡ ìƒ”Ã¿ ÔÂÒî ≈ŒŒƒ

√Î‡‚ÂÌ Â‰‡ÍÚÓ
»‚ÂÎËÌ ÕËÍÓÎÓ‚
inikolov@duma.bg

«‡Ï. „Î‡‚ÌË
Â‰‡ÍÚÓË
√ÂÓ„Ë √ÂÓ„ËÂ‚
ggeorgiev@duma.bg
»Ì‡ ÃËı‡ÈÎÓ‚‡
imihaylova@duma.bg
“‡Ìˇ ƒÊ‡‰ÊÂ‚‡
tgeneva@duma.bg

ŒÚ„Ó‚ÓÂÌ ÒÂÍÂÚ‡
»‚‡ÈÎÓ √ËÁ‰Ó‚
igizdov@duma.bg

¿‰ÂÒ Ì‡ Â‰‡ÍˆËˇÚ‡:
—ÓÙËˇ - 1000,

ÛÎ. ìœÓÁËÚ‡ÌÓî 20¿
‘‡ÍÒ: 975 26 04,

‡‚ÚÓÏ‡ÚË˜ÂÌ
ÌÓÏÂ‡ÚÓ 97 05

+ ‚˙ÚÂ¯ÂÌ ÌÓÏÂ

”Ô‡‚ËÚÂÎ »‚‡Ì œÂ¯Â‚

Õ¿¡Àfiƒ¿“≈À: ¬ÂÎËÒÎ‡‚‡ ƒ˙Â‚‡
¡⁄À√¿–»fl: œ‡‚ÎÂÚ‡ ƒ‡‚Ë‰Ó‚‡ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ -
215; ¿Ë‰‡ œ‡ÌËÍˇÌ - 218; ƒÂÒËÒÎ‡‚‡ ¬ÂÎÂ‚‡ - 230;
–ÓÒÚËÒÎ‡‚‡ »‚‡ÌÓ‚‡ - 233; fiÎËˇ  ÛÎËÌÒÍ‡ - 224
» ŒÕŒÃ» ¿: Ã‡ˇ  ‡ÎÔ‡˜Í‡-…Ó‚‡ÌÓ‚ÒÍ‡ -
Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 246; ≈‚„ÂÌË √‡‚ËÎÓ‚ - 246
—¬fl“: fiË ÃËı‡ÎÍÓ‚ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 220
 ”À“”–¿: ¬ËÎË‡Ì‡ —ÂÏÂ‰ÊËÂ‚‡ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ
- 240; Õ‡‰ÂÊ‰‡ ”¯Â‚‡ - 240
Œ¡Ÿ≈—“¬Œ: ¬ÂÎË‡Ì‡ ’ËÒÚÓ‚‡ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ -
238; ¬‡ÎÂÌÚËÌ √ÂÓ„ËÂ‚ - 232; ≈‚‡  ÓÒÚÓ‚‡ - 229
◊≈“»¬Œ: ¿Î¸ÓÌ‡ ÕÂÈÍÓ‚‡ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 239;
¡ÓˇÌ ¡ÓÈ˜Â‚ - ìœÂ„‡Òî - 244; √ÂÓ„Ë √˙ÎÓ‚ - ìœ‡‰ÓÌî;
’Û‰ÓÊÌËÍ: ¿Ì‡ÚÓÎËÈ —Ú‡ÌÍÛÎÓ‚
—œŒ–“: ¬Î‡‰ËÏË ÕËÍÓÎÓ‚ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 245,
Ã‡ËÌ ÃËÎ‡¯ÍË - 245
≈À≈ “–ŒÕÕŒ »«ƒ¿Õ»≈: –‡ÎËˆ‡ ÕËÍÓÎÓ‚‡ -
Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 207, –ÓÒËˆ‡  ÓÒÚ‡‰ËÌÓ‚‡

‘Œ“Œ: ≈ÏËÎËˇ  ÓÒÚ‡‰ËÌÓ‚‡ - 206,
ÃËı‡ÂÎ‡  ‡ÚÂËÌÒÍ‡
√–¿‘»◊≈Õ ƒ»«¿…Õ: ¬‡ÎÂÌÚËÌ ¿„ËÓ‚,
≈‚„ÂÌËˇ  Û¯Â‚‡, œÂÚˇ –Ó„‡˜Â‚‡, —Ô‡ÒÍ‡ ¬ÂÌÂ‚‡
–≈ À¿Ã¿: - 205; e-mail: reklama@duma.bg
–¿«œ–Œ—“–¿Õ≈Õ»≈: –ÛÏˇÌ‡  ËËÎÓ‚‡ - 203;
≈ÏËÎ ÃËıÓ‚ - 216; abonament@duma.bg
œ–Œ»«¬Œƒ—“¬Œ: ¬Î‡‰ËÏË “ÓÔÓÎÒÍË
ì¡˙Î„‡ÒÍË ÔÓ˘Ëî ≈¿ƒ

¬≈—“Õ»  ìƒ”Ã¿î ≈ Õ¿—À≈ƒÕ»  Õ¿ “–¿ƒ»÷»»“≈ Õ¿ ¬≈—“Õ»÷»“≈
ì–¿¡Œ“Õ» ⁄î, ì–¿¡Œ“Õ»◊≈— » ¬≈—“Õ» î

» ì–¿¡Œ“Õ»◊≈— Œ ƒ≈ÀŒî

»ÁÔÓÎÁ‚‡ÌË Ò‡ Ë ÂÏËÒËËÚÂ
Ì‡ ¡“¿, "‘ÓÍÛÒ", ¡√Õ≈—, ¡Õ–,
‘‡ÌÒ ÔÂÒ, ËÌÚÂÌÂÚ Ë ‰.

—ÓÙËˇ, ÊÍ. "ƒÛÊ·‡" 1,
ÛÎ. "»ÎËˇ ¡Â¯ÍÓ‚" 3¿

œÂ˜‡Ú

duma@duma.bg
ÕÂÔÓ˙˜‡ÌË Ï‡ÚÂË‡ÎË ÏÓÊÂ ‰‡ ÌÂ
·˙‰‡Ú ÔÛ·ÎËÍÛ‚‡ÌË. ÕÂÔÓÚ˙ÒÂÌË ‰Ó
3 ÏÂÒÂˆ‡ ıÓÌÓ‡Ë ÌÂ ÒÂ ËÁÔÎ‡˘‡Ú.
–˙ÍÓÔËÒË ÌÂ ÒÂ ‚˙˘‡Ú.

»¬¿…ÀŒ √Œ√Œ¬,
ÔÓÂÚ Ë ÔËÒ‡ÚÂÎ
»¬¿…ÀŒ œ≈“ Œ¬, ·Ë‚¯
Ì‡ˆËÓÌ‡Î ÔÓ ÙÛÚ·ÓÎ
»¬¿Õ “≈Œ‘»ÀŒ¬-—¬≈Δ»Õ,
ÔÓÂÚ, ‰‡Ï‡ÚÛ„, ÔÂ‚Ó‰‡˜
Àfi¡ŒÃ»– Ã»’¿…ÀŒ¬,
‚ÂÚÂ‡Ì Ì‡ ÏÂÊ‰ÛÌ‡Ó‰Ì‡Ú‡
ÊÛÌ‡ÎËÒÚËÍ‡
Ã»À≈Õ ¬≈À◊≈¬,
·Ë‚¯ ÏËÌËÒÚ˙ Ì‡ ÙËÌ‡ÌÒËÚÂ
Ã»À Œ ƒ» Œ¬,
ıÛ‰ÓÊÌËÍ, Í‡ËÍ‡ÚÛËÒÚ
’–»—“Œ œ–Œƒ¿ÕŒ¬,
Ì‡Ó‰ÂÌ ÔÂ‰ÒÚ‡‚ËÚÂÎ
◊¿¬ƒ¿– ÷≈ÕŒ¬,
ÔËÒ‡ÚÂÎ, ÔÂ‚Ó‰‡˜

НА ТОЗИ ДЕН СА РОДЕНИ

œË ÎÂÍ‡ˇ:
- —ÔÓÚÛ‚‡ÚÂ ÎË?
- —ÂÍÒ˙Ú ·ÓË ÎË ÒÂ?
- ƒ‡!
- «Ì‡˜Ë - ÌÂ...

Стотици британци споделят своите
тайни от локдауна посредством пощен-
ски картички, предаде “Франс прес”. Сред
най-любопитните секрети са еротичните
фантазии, запасяването със сексиграчки,
връзките с родителите на половинката,
странното хранене, общуването в Зуум
и обилното окосмяване. Текстовете по-
някога са успокоителни, често са
изпълнени с хумор, но има и направо
плашещи. Много от картичките са истин-
ски произведения на изкуството с нале-
пени пайети, изрезки и други украшения.
Идеята за тази инициатива е на Елинор
Татърсфийлд, която е собственичка на
книжарницата “Марби енд Елм”. Про-
ектът се сдобил с неочакван успех, дори
се планира картичките да се подредят в
изложба и да се съберат в книга.

Разходките са най-предпочи-
таният начин за прекарване на
свободното време у нас, сочат
данните на сайта за независими
онлайн класации Fairchart.bg.
Новината е добра за здравето
на гражданите, защото физичес-
ката активност, в комбинация
със слънцето, са изключително
полезни, категорични са експер-
ти. На второ място в списъка е
сексът, а на трето - срещите с
приятели, последвани от чете-
нето и шопинга. Пътуванията,
спортът, гледането на филми и
сериали, хапването на сладки
храни и почивката на дивана
след дълъг и уморителен ден
допълват топ 10 на забавления-
та на българите.

Според данните от уебсайта
най-популярните места за почив-
ка у нас през зимата са курор-
тите Пампорово, Чепеларе и

Българите най-много
обичат разходките

Експерти установиха, че ко-
нете по-добре възприемат чо-
вешката реч и се подчиняват,
когато им се говори като на
бебета, предаде “Франс прес”.
Агенцията цитира проучване на
Националния изследователски
селскостопански институт и на
Френския институт по ко-
невъдство. Според специалисти-
те конете стават по-съсредото-
чени и по-добре схващат наме-
ренията на човека, ако той из-
ползва по-високи и преекспони-
рани интонации.

По такъв начин родителите
говорят на своите бебета. Из-
ползвайки подобни похвати при
общуването с конете, тези жи-
вотни показват по-добри когни-
тивни умения.

Сексът, срещите с приятели, четенето и пазаруването
са сред предпочитаните развлечения в свободното време

Според изследване на Гьотеборгския уни-
верситет в Швеция две халби бира седмично
допринасят за намаляване на инфарктите при
дамите и ги правят по-щастливи. Сходни ре-
зултати показват и проучвания, проведени от
английските университети на Кембридж и
Лондон. Немски експерти също изследват
връзката между консумацията на бира и до-
брото настроение на дамите. Те анализират
13 000 хранителни компонента и откриват,
че хорденинът, който се съдържа в малца и
респективно в бирата, има силен ефект в тази
посока.

Представителките на нежния пол са по-
умерени и отговорни консуматори, които се
стремят към балансиран начин на живот.

Препоръчват
да се говори
на конете като
на бебета

ден, но в класацията са включе-
ни и предпочитаните плажни
курорти у нас. По Южното
Черноморие българите харесват
Обзор, Поморие и Созопол,
докато на север избират Албе-
на, Златни пясъци, Св. Св. Кон-
стантин и Елена, както и мор-
ската ни столица Варна.

За получаване на висше об-
разование с най-голямо доверие
сред посетителите на сайта
Fairchart.bg се ползва Минно-ге-
оложкият университет “Свети
Иван Рилски” в София. На второ
място в класацията се нарежда
Икономическият университет
във Варна, а на трето - Шумен-
ският университет “Епископ
Константин Преславски”. В лис-
тата са още НАТФИЗ “Кръстьо
Сарафов”, Русенският универси-
тет “Ангел Кънчев”, както и Тех-
ническият университет в София.

Две халби бира седмично правят жените щастливи
Именно затова дамите се насочват към нис-
коалкохолни напитки като бирата и все по-
вече предпочитат нейните безалкохолни ва-
рианти.

Национално представително проучване,
проведено по инициатива на Съюза на пиво-
варите у нас, показва, че всяка пета българка
оценява бирата като подходящо за нея питие.
Всяка втора жена в страната твърди, че пие
бира поне веднъж месечно, а 35% - един път
седмично. Засега 19% от дамите смятат, че
при умерена консумация пивото е част от
здравословния начин на живот. През 2020 г.
най-често са пили бира жените от Варна -
средно 5,3 пъти месечно, следвани от дамите
в Русе и Монтана - по 4,7 пъти.

Всяка втора българка пие бира
поне веднъж месечно

Българите залагат на обиколките в парка
с цялото семейство и домашния любимец

Добринище. Челната петорка
включва още връх Мальовица и
Боровец. Паничище, Банско и
Витоша също са сред обичани-

те от българите места, в които
зимата се превръща в приказка.

Лятото все още не е дошло,
а и сезонът вероятно ще е тру-

Споделят тайните
с пощенски картички
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ФУТБОЛ
ПО БНТ 3
18.50 Чехия - Италия
(младежи до 21 г.)
21.35 Франция - Украйна
ПО МАКС СПОРТ 4
ТЕНИС
18.00 и 0.00 “Мастърс” в Маями
ПО МАКС СПОРТ 1
БАСКЕТБОЛ
19.00 Ямбол - Левски ЛУКойл
ХОКЕЙ НА ЛЕД
23.00 Отава - Калгари
ПО ЕВРОСПОРТ 1
ФИГУРНО ПЪРЗАЛЯНЕ
10.55 и 19.55 СП в Стокхолм
КОЛОЕЗДЕНЕ
16.45 Обиколка на Каталуния
(III етап)
СКИ-ПОЛЕТИ
18.05 СК в Планица
(квалификация)
ПО ЕВРОСПОРТ 2
КОЛОЕЗДЕНЕ
16.00 Брюж - Де Пан

ГЛЕДАЙТЕ

ВТОРА ЛИГА, XXIV КРЪГ:

Пирин - Локо ГО 5:1 1:0 Старо-
кин (20) 2:0 Карачанаков (31) 3:0
Гощелиани (33) 4:0 Георгиев (40) 5:0
Гощелиани (53) 5:1 Мирчев (79).

 1. œ»–»Õ 22 15 4 3 47:19 49
 2. ÀŒ Œ —‘ 22 14 4 4 45:18 46
 - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - -
 3. —ÔÓÚËÒÚ 21 12 3 6 35:26 39
 4. ÀÛ‰Ó„ÓÂˆ-2 21 10 6 5 41:25 36
 5. ’Â·˙ 20 10 5 5 35:21 35
 6. —ÂÔÚÂÏ‚Ë —Ù 20 9 4 7 32:24 31
 7. —ÓÁÓÔÓÎ 20 8 6 6 26:22 30
 8. ÀËÚÂÍÒ 22 6 9 7 24:24 27
 9. —ÂÔÚÂÏ‚Ë —ËÏ 20 8 1 11 25:29 25
10. ƒÓ·Û‰Ê‡ 22 6 7 9 24:32 25
11. ÃËÌ¸Ó 21 7 4 10 18:29 25
12. —Ú. ÒÎ‡‚‡ 21 6 6 9 21:29 24
13. ÀÓÍÓ √Œ 22 4 7 11 20:33 19
14. flÌÚ‡ 20 4 3 13 15:36 15
 - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - -
15. ÕÂÙÚÓıËÏËÍ 22 2 5 15 14:49 11

РЕЗУЛТАТИ

XXV КРЪГ, 5 април, 17.00: До-
бруджа - Септември Сф; Миньор -
Литекс; Нефтохимик - Пирин; Сеп-
тември Сим - Янтра; Локо СФ - Ка-
риана 3:0 (сл); 19.30: Созопол -
Хебър; 6 април, 17.00: Спортист -
Струмска слава; Локо ГО и Лудого-
рец-2 почиват.

Членът на Изпълкома на БФС Петър
Величков и рекордьорът по голове и
бивш капитан на националния отбор
Димитър Бербатов обявиха, че се гот-
вят да вземат властта в “Бояна”. Бизне-
сменът е смутен от случващото се във
футболната ни централа. Там подготвят
новият председател да управлява само
осем месеца.

“След като подадохме оставка (в края
на 2019 г.), очакванията бяха да бъде
избрано ново ръководство и да му бъде
даден 4-годишен мандат. За съжаление,
след последното заседание бях много
учуден. Когато започнахме да преглеж-
даме документите за конгреса, не гово-
рихме за 4-годишен мандат, а за такъв
до 18.02 2022 г. Това ме наведе на
мисълта, че някой трябва да излезе и да
каже в каква посока вървим. На този
конгрес според подготвените докумен-
ти трябва да бъде гласувана оставката
на президента (Боби Михайлов) и на
останалите членове на Изпълкома. Само
пет души обаче бяхме подготвени с
писмени оставки, както и Михайлов”,
обяви на пресконференция Величков.
Той е втори мандат член на управата.

“Клубовете трябва да са наясно с
това, което се подготвя. Хората, които
желаят да се кандидатират, трябва да се
обявяват официално, достатъчно време

Бербатов се заяви
да ръководи БФС

СНИМКА БГНЕС

Шведът Кристофър Турдел спечели свободното спускане във финалното
състезание в планината Бек де Роз над алпийския курорт Вербие, Швейцария

Левски продаде нападателя Найджъл Робърта на амери-
канския Ди Си Юнайтед. Договорът влиза в сила след изда-
ването на работна виза и успешно преминаване на медицин-
ските тестове от нидерландския футболист. Сумата по транс-
фера ще бъде обявена допълнително след съгласието на
Юнайтед, а “сините” запазват процент от бъдещ трансфер.

Робърта стана играч на Левски на 1 август 2019 г. и със
синия екип има 45 мача и 20 гола във всички турнири.
Нападателят изигра последния си мач в неделя при 1:0 над
Славия, като вкара победния гол. Преди Нова година “сини-
те” продадоха и крилото Станислав Иванов в САЩ, но на
Чикаго Файър.

“Ръководството, спортно-техническият щаб, футболистите
и служителите на ПФК Левски благодарят на Найджъл Робърта
за всеотдайността му със синия екип и му пожелават много
здраве, лични и професионални успехи”, обявиха от клуба.

Росен Кирилов е новият
треньор на ЦСКА 1948. 48-
годишният специалист за-
мени Краси Петров, който
бе изгонен миналата седми-
ца след отпадането за Ку-
пата на България от Арда.

Кирилов вече се присъе-
дини към треньорския щаб
в Правец, където новакът в
елита се подготвя по време
на паузата заради мачовете
на националните отбори.
Главен мениджър на тима
остава Краси Балъков, но
за спортно-техническите

Цветана Пиронкова (№131)
се завърна на турнира в Ма-
ями след четиригодишно
отсъствие и премина успеш-
но квалификациите. Тя пре-
одоля две тежки препятствия
в пресявките.

Най-добрата българка отст-
рани след 2 тайбрека за 2:05
часа 19-годишната Катрин
Макнали (САЩ, №119) със 7:6
(0), 7:6 (4).

В решителния кръг на ква-

Пиронкова бие в Маями,
Томова отпадна

лификациите 33-годишната
пловдивчанка се справи далеч
по-лесно с опитната Олга Го-
ворцова (Блрс, №143), която
срази само за 65 минути с 6:0,
6:3. Цвети записа пета победа
срещу Говорцова и има само
една загуба от нея.

Втората ни ракета Викто-
рия Томова (№145) отпадна
още на старта на квалификаци-
ите след загуба от Тереза Мар-
тинцова (Чех, №105) с 4:6, 1:6.

Той и Петър Величков разкриха далавери в централата

дейности ще отговаря Ки-
рилов. Той ще дебютира не-
официално като треньор в
събота в Правец в контро-
лата с Миньор Пк.

В кариерата си като на-
ставник Росен Кирилов е
водил Етър и Витоша Б. Бил
е помощник-треньор на
ЦСКА, Славия и Витоша.
Като централен защитник
има над 50 мача за нацио-
налния отбор на България.
Участник е на Мондиал
1998 и на Евро 2004.

Росен Кирилов
пое ЦСКА 1948

Левски продаде
и Робърта в САЩ

имаше. Ние да направим дискусия, да
изслушаме тези желаещи. В нас е ножът
и хлябът, но искаме да създадем усло-
вия, за да може тези избори да бъдат
признати. На българския футбол не му
трябват противопоставяния или футбо-
листи от миналото, на него му трябва
обединение. Интегрална бюлетина, под-
писана един ден преди конгреса от всич-
ки кандидати, ако има 551 делегати -

толкова бюлетини да бъдат подписани.
Това са детайли, които може би не са
важни на този етап, но ако има добра
воля, може да има и добър вот, който не
е таен. Няма да има манипулации и ще
е вот, който ще бъде приет от всички”,
заяви Величков.

Той така и не обяви дали ще бъде
кандидат за председател или за поста ще
се бори Бербатов.

Петър Величков


